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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Csúcstechnológia és környezettudatosság:
új időszámítást jelent Ácsnak és környékének

az 520 milliárdos beruházás

Szijjártó Péter a múlt héten azt mondta, hogy majd két-
éves előkészítő munka eredményeként jutottak el a dön-
tésig. Miért Magyarország? Miért Ács?  

Először építünk gyárat Európában. Kiemelt, mondhatni 
kirakat-beruházásként kezeljük ezt a projektet. Ennek meg-
felelően meghatározó szempont volt, hogy hol valósul meg a 
fejlesztés. Nagyon sok különböző szempontot kellett figye-
lembe venni, elemezni, mérlegre tenni. Természetesen dön-
tőnek bizonyult, hogy minél közelebb legyünk a termékünket 
felhasználó cégekhez, minimalizálva a szállítási távolságot, a 

cégünkre jellemző környezettudatos gondolkodás szellemé-
ben. Hiszem, hogy Ács kiváló helyszín, ahol sikerül megvalósí-
tani a céljainkat és hozzájárulhatunk a város, a környék látvá-
nyos fejlődéséhez, a helyiek életminőségének javításához. A 
Bamo Technology Hungary Kft. egy üzleti vállalkozás, de ne-
künk Kínában is kiemelten fontos az emberek, a dolgozóink 
jóléte. Ácson is ugyanígy gondolkodunk, az itt élők biztonsága 
és egészsége is rendkívül fontos számunkra. 

(Folytatás a 3. oldalon)

Csúcstechnológiára és környezettudatos gondolkodásra épülő gyárat épít a Bamo Technology Hungary Kft Komá-
rom-Esztergom vármegyében. Az 520 milliárd forintos óriásberuházás egy új időszámítás kezdetét jelentheti Ácsnak és 
a környékbeli településeknek, mert a termelés 2026-os beindulása után eddig elképzelhetetlen nagyságú adóbevé-
telekhez jut a város. A világviszonylatban is gigafejlesztésnek számító projekt bejelentése óta több valótlan infor-
máció, álhír kering elsősorban a közösségi média felületein. Fülöp Ferencet, a Huayou csoporthoz tartozó Bamo 
Technology Hungary Kft. közkapcsolati igazgatóját ezekkel is szembesítettük.

Hatalmas lehetőség előtt a város,

fókuszban a katódgyár,

Kiváló diákok díjazása,   Város Nap 

Ács idei kitüntetettjei,   Portrék,

Interjúk, Ballagás az iskolában

Végző nyolcadikosaink,

Pedagógus Nap
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Városházi Hírek
Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. 

május 24-én tartotta soron következő testületi ülését, melyet 
a helyi kábel Tv is közvetített. A Képviselő-testületi ülést meg-
előzően az anyagok kiküldésre kerültek a képviselők részére. 

2023. május 24-i testületi ülésen meghozott fontosabb dön-
tések:

· A Képviselő-testület elfogadta az Ácsi Szociális Alap-
szolgáltatási Központ 2022. évi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámolót, valamint a lezárt vaspusztai és kis-csémi temetők 
üzemeltetési beszámolóját.

· Döntés született Az önkormányzat tulajdonában lévő 
vagyonnal való gazdálkodás és rendelkezés szabályairól szóló 
3/2022. (II.14.) önkormányzati rendelet módosításáról, és az 
Ács Város Önkormányzatának 2022. évi költségvetéséről 
szóló 2/2022. (II.14.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

· A Képviselő-testület megalkotta Ács Város Önkor-
mányzatának 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szó-
ló önkormányzati rendeletét. Elfogadta a 2022. évi költségve-
tés végrehajtásáról szóló szöveges előterjesztést és mellékle-
teit, valamint a 2022. évi belső ellenőrzési kötelezettség telje-
sítéséről szóló éves ellenőrzési jelentést. 

· A Képviselő-testület határozott Ács Város Önkor-
mányzata és intézményei vonatkozásában a villamos energia 
2024. január 1-től, a földgáz energia 2023. október 1-től köz-
beszerzéssel történő beszerzéséről.  A döntés értelmében a 
közbeszerzési eljárás lebonyolítására szerződést köt a 
Sourcing Hungary Kft.-vel. A villamos és a földgáz energia te-
kintetében, a testület a FIX ÁRAS, HUF alapú és 1 éves időtar-
tamra szóló konstrukciót szavazta meg.

· Elfogadásra került Ács Város Önkormányzata és az 
Ácsi Kinizsi SC között megkötendő kölcsönszerződés. A kép-
viselő-testület megbízta a Polgármestert a szerződés aláírá-
sára.

· A Képviselő-testület határozott időre, 2023. jún. 21.-
től 2023. okt. 15.-ig megbízta Balogh Attila programszerve-
zőt az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi 
Sportcsarnok intézményvezetői feladatainak ellátásával. 

· Ács Város Képviselő-testülete támogatja, hogy az 
Interreg VI-A Szlovákia - Magyarország Együttműködési Prog-
ramban A helyi örökség védelme pályázati felhívásra Ács Vá-
ros Önkormányzata a szlovákiai Komáromszentpéter község 
önkormányzatával közösen pályázatot nyújtson be. Sikeres 
pályázat esetén felújításra kerül a Zichy kastély.

A pályázathoz 5 % önrész szükséges, melyet a képviselő-
testület az adott költségvetési évek forrásainak terhére biz-
tosít.

· A Képviselő-testület elfogadta a Települési Értéktár 
Bizottság két tagjának, Nagy Irénnek és Szűcs Béla Albertnek a 
tagsági pozícióról történő lemondását és határozatlan időtar-
tamra Gerecsei Annát és Pulai Jánost választotta meg az Ér-
téktár Bizottság tagjának.

· Döntés született arról, hogy a Memfó kft által bérelt 
ingatlan bérleti szerződés tartalmára vonatkozóan a tárgyalá-
sok folytatódjanak a Bérlő és a Bérbeadó Önkormányzat kö-
zött. A tárgyalások lefolytatására a testület továbbra is a pol-
gármestert és az Önkormányzat jogi képviseletét hatalmazta 
fel azzal, hogy a polgármester a tárgyalások eredményéről a 
Képviselő- testületet köteles tájékoztatni. 

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy a Kinizsi utcai 
Óvoda épület lapostető vízszigetelésére, a csapadékvíz külső 
elvezetésére, és ezzel egyidejű hőszigetelés kialakításának 
kivitelezésére az ajánlatban szereplő műszaki tartalom mel-
lett a HG Roof Kft.-t bízza meg bruttó 27.494.301 Ft vállalási ár 
ellenében, 2 év garancia kikötésével.

· A Képviselő-testület határozott az Ács Város Önkor-
mányzata és a Kinizsi Sport Club között fennálló, ingatlan in-
gyenes használatba adásáról szóló megállapodás módosítá-
sáról.

· Képviselő-testület működési célú folyószámla hitel 
igénybevételét határozta el. Az Önkormányzat a hitelt az OTP 
Bank Nyrt.-től kívánja felvenni. A hitel határozatlan futamidejű 
folyószámlahitel konstrukció.

· Zárt ülésen a Képviselő-testület az Esély otthon pályá-
zat lakhatást ösztönző támogatások elbírálásáról valamint 
önkormányzati bérlakás kiutalásáról döntött.

POLGÁRMESTERI TÁJÉKOZTATÁS

Dr. Szentirmai István
polgármester

Tisztelt ácsiak!
Nem titkoltunk semmit. Az EU versenyjogi szabályai miatt a 

vállalat a bejelentésig, a beruházási terület miatti európai 
verseny okán nem közölhetett részleteket.

 Az engedélyezés nem indult még meg. Most kezdődik 
a tervezés, a legelejéről. Ezért minden, az engedélyezéshez 
szükséges információt ezek után az európai és a magyar szab-
ványoknak és szabályoknak megfeleltetve kell megadni a ter-
vezési dokumentumokban, amelyek majd a hatóságokhoz is 
benyújtásra kerülnek.

 A magyar szabályozás az EU-s szabályozásnál is szigo-
rúbb az engedélyezések során.

 Nem szükséges azzal riogatni, és pánikot kelteni, hogy 
a kínai technológia veszélyes, mert az EU előírásai szerint, és a 
magyar szabályok szerint is, nem a vállalat tulajdonosi körének 
anyaországi jogi szabályozásának kell megfelelni a beruházás 
és a technológia engedélyeztetése során, hanem az európai 
és magyar szabályoknak. Hogy mindenki értse, Magyarorszá-
gon eu-s és magyar szabályozás mentén, nem a kínai mentén 
kell az engedélyeket kiadni.

 A tervezés a vállalat nyilatkozata szerint legalább fél 
évet vesz még igénybe, hiszen alapos és mintaértékű beru-
házást terveznek Ácsra.

 A vállalattal folytatott egyeztetés alkalmával megálla-
podtunk abban, hogy a folyamatok során az ácsiak tájékozta-
tására egy munkacsoportot hozunk létre, amelyben a város 
vezetése, a civilek, a vállalat szakemberei, egyetemi szakértő 
részvételével. Ezen a munkacsoporton keresztül tudnak az 
ácsiak folyamatosan információt kapni.

 Lakossági fórumnak akkor van értelme, amikor az en-
gedélyezési eljáráshoz szükséges információk megvannak, és 
azt a munkacsoporton keresztül is a lakosság számára el lehet 
magyarázni. A szakmai, technológiai részletek egyebek mel-
lett a hatóságok hatáskörében, szigorú szabványok és szabá-
lyok mentén kell, hogy tervezésre kerüljenek.

 Közmeghallgatást a hatóságnak kell tartania majd az 
engedélyezési eljárás során. A kiemelt közigazgatási státusz az 
engedélyezés során a határidők tekintetében ad kedvez-
ményt, a tartalmi kérdésekben nem.

 Nyitottak vagyunk a lakossági fórumra, a megfelelő 
időben. Most nem állnak még rendelkezésre az eu-s és magyar 
szabályozásnak megfeleltetve kiszámolt adataik a terve-
zőknek.
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Csúcstechnológia és környezettudatosság: új időszámítást
jelent Ácsnak és környékének az 520 milliárdos beruházás

Szentirmai István, Ács polgármes-
tere az Önök üzleti érdekeire hivat-
kozva nem árult el részleteket a hiva-
talos bejelentés előtt. Mi volt a titko-
lózás valódi oka? 

Minden Európai Uniós óriásbefekte-
tés nagyon egyértelmű és szigorú szabá-
lyok szerint történik, amiknek a betartá-
sa elengedhetetlen. Az egyik ilyen elő-
írás, hogy a befektetőnek több országot 
kell megversenyeztetnie és a hivatalos 
bejelentésig kötelező a titoktartás. Ez 
egybeesik a tőzsdén szereplő anyacé-
günk szabályaival is. Tehát valójában az 
Európai Uniós rendelkezésekkel össz-
hangban jártunk el. 

Magyarországon az akkumulátor-
gyártás megítélése finoman fogalmaz-
va is meglehetősen ellentmondásos. 
Gyakorlatilag mindent akkumulátor-
gyártásnak gondolnak az emberek, 
aminek köze van az akkumulátorhoz. 
Az ácsi üzemben pontosan mi történik 
majd?

A ma ismert technológiák katódgyár-
tási eljárása a legmodernebb technoló-
giát használja; emissziós hatása, károsa-
nyag-kibocsátása nem számottevőbb, 
mint például egy gyógyszeripari gyártási 
folyamaté. Teljesen zártláncú technoló-

gia a miénk, a felhasznált nyersanyago-
kat az EU és a magyar szabványoknak 
mindenben megfelelve szerezzük be, 
szállítjuk és tároljuk. A termék előállítása 
a világ legfejlettebb automatizált gyár-
tósorain történik. Fontos, hogy a katód-
gyártás, a folyamat és a végtermék 
szempontjából is teljesen más, mint az 
akkumulátorgyártás. 

Az ácsiak csalódottak, mert úgy ér-
zik, senki nem egyeztetett velük, akar-
ják-e ezt a gyárat, és félnek, féltik a 
gyermekeik, unokáik jövőjét. Mit gon-
dol, sikerül őket meggyőzniük, elosz-
latni a félelmeiket és a többséget a 
beruházás mellé állítani?

Nagyon remélem. Partnerként, po-
tenciális munkavállalóként tekintünk az 
ácsiakra és a környéken élőkre. Fontos-
nak tartjuk az emberek pontos tájékoz-
tatását, a transzparenciát és a konstruk-
tív párbeszédet. Katódgyárak működ-
nek Európában, Németországtól Len-
gyelországon át Svédországig. Ráadásul 
a mi technológiánk a legmodernebb és a 
legbiztonságosabb.  

A bejelentéskor annyi hangzott el, 
hogy 2026-ban már termelni fog a 
gyár. Mi történik addig, mit lehet tudni 

a következő hetek, hónapok program-
járól?

Nagyon röviden, tervezés, engedé-
lyeztetés, kivitelezés és próbagyártás. A 
tervezés fél évig is eltarthat, mert nem 
csak a csarnokok épületét kell megraj-
zolni, de minden használandó berende-
zésnek, technológiának is szerepelnie 
kell benne aprólékosan részletezve. Ha 
mindezzel megvagyunk, akkor kezdődik 
az engedélyeztetési folyamat. Ehhez 
csak annyit, hogy a magyar előírások szi-
gorúbbak, mint az EU-s szabályok és ter-
mészetesen azon vagyunk, hogy mind-
kettőnek maximálisan megfeleljünk. Az 
a célunk, hogy kirakat-beruházásként bi-
zonyítsuk, lehet katódgyárat üzemeltet-
ni a zöld értékek mentén. Nagy mennyi-
ségben megújuló energiát fog használni 
majd a gyár. Ez egyébként elvárás is a 
vég-felhasználó autógyárak részéről. A 
BMW, VW, egyéb európai autógyártók 
„felügyelete”, a magyar hatósági kont-
roll mellett erős biztonsági garanciát je-
lent mindenkinek. Biztos vagyok benne, 
hogy mire megindul a termelés, sikerül 
eloszlatnunk a kételyeket és közös büsz-
keségünk lesz a gyár, amihez talán nap-
elempark, a termelési szennyvizet újra-
hasznosító és az esővizet összegyűjtő, 
tisztító egységek is tartoznak majdan.  

(Folytatás az 1. oldalról)
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Jó tanulók köszöntése
Tisztelt Pedagógusok! 
Kedves Jó Tanuló, Gyerekek! 

Sok minden történt azóta, amikor 
2019 év legjobbjait gyűltünk össze ün-
nepelni, de örömmel nyugtáztam, – a 
névsort, és az oklevelek számát látva –, 
hogy egy valami változatlan maradt: Ács 
az elmúlt 12 hónapban is számos tehet-
séget nevelt és juttatott sikerekhez -jó 
tanulókat!

Benneteket és a Hozzátok tartozó 
felkészítőket, családtagokat köszöntöm 
most, ebben a népes körben!  

A köszönet az első, a legfontosabb, 
és azért jár Nektek, mert dacoltatok 
azzal, ami a TV-ből, a világhálóról ömlik 
rátok, hogy munka, befektetett energia 
nélkül is lehet sikeres az ember.

Ti ezt nem hittétek el, Ti ráéreztetek a 
lényegére és örömére, hogy a legna-
gyobb értéke mindig annak van, amiért 
megküzdünk. 

Ezt szeretném most megköszönni 
Nektek! 

Annak, aki tárgyi tudásával, lett 2023 
évben a város jó tanulója!

Mutassatok példát, mert Ti vagytok a 
jövő és legyetek mindig hálásak azért, 
amit kaptok, amit elértek, és azoknak, 
akik segítik az utatokat!  

Gratulálok Nektek és 
tanáraitoknak, szüleiteknek!

 

Dr. Szentirmai István
polgármester
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Egy olyan ember számára szeretném 
néhány pillanat múlva átadni az Ács Vá-
ros Díszpolgára díjat, aki nehéz életutat 
járt be, akit a történelem sok mindentől 
megfosztott, sok mindennel szembeállí-
tott, és sok keservet is adott számára.

Ám ezeket Ő méltósággal és erős hit-
tel viselve mindig egyenesen állt a leg-
nagyobb viharokban is, és próbált min-
denből a legjobba kapaszkodni, felis-
merni azt.

Aki egész életében mindenkor és 
mindenből tanult, és tanított, közössé-
geket épített, ezzel emberi életeket tett 
gazdagabbá, gondolatait, érzéseit, tu-
dását, gazdag ismeretanyagát pedig 
könyvekbe rendezte és ezzel olyan élet-
művet hozott létre, ami példás.

Ács büszke arra, hogy elmondhatja – 
bár nem itt született –, teljes jogú ácsi-
ként élte az életét, hiszen neve ismerő-
sen cseng minden generáció számára 
ma is.

Szűcs Béla Albert ez az ember Tisztelt 
Ünneplők, aki megtisztel azzal, ha elfo-
gadja városunk legrangosabb kitünteté-
sét azért a bejárt példás életútért, amit 
most szeretnék ismertetni.

Szűcs Béla Albert 1934.dec. 9-én Fo-
nyódon született. Élete ígéretesnek és 
gondtalannak indult. Édesapja a máso-
dik világháború előtt a Horthy hadsereg 
kiképzőtisztje volt, akit a háborút köve-
tően felkérték a Kossuth Lajos Tüzértisz-
ti Akadémia oktatójának. 1949-ben a 
nagy tisztogatáskor letartóztatták és 
börtönre ítélték.

Mindez megpecsételte Szűcs Béla 
Albert életének az akkori szakaszát, hisz 
mint „Horthysta-fattyú”, nem folytathat-
ta gimnáziumi tanulmányait és 15 éves 
gyerekként elhelyezkedni sem tudott. 

Édesanyja bekerült a kórházba hosszú 
időre. Minden napos volt az éhezés szá-
mára.

A Munkaerő Tartalékok Intézetében, 
ami ipari iskola volt, műszerész szakmát 
szerzett, és a szőnyi Molajban helyezke-
dett el. Közben Komárom gimnáziumba 
jár és leérettségizik. Mivel édesapja 
szőnyi származású volt, így ebben az 
időben itt is laktak.

Sport révén került Ácsra 1954 szept 
1-én. Két hónap múlva 3 évre bevonult 
katonának, de 56-os események miatt 
csak 2 évet töltött le. Rétságon szolgált, 
alakulatával részt vett Mindszenty érsek 
kiszabadításában. Katonaság után visz-
szajött Ácsra a cukorgyárba, ahol műsze-
részként dolgozott. Az ácsi sportban 
fontos szerepet játszik mint szervező és 
mint játékos – a futball csapat kapusa. 
Munkahelyéről Svédországba küldik 
1972-ben a lyukkártyás számítógép ke-
zelésének a betanulására az Odhner vál-
lalathoz 6 hónapra. Az Ácsi cukorgyáron 
kívül még Kaposvár, Ercsi és Petőháza 
cukorgyárai tartoznak hozzá a lyukkár-
tyás számítógépek terén.

Aktív sportélet után futball csoport 

intéző, majd elnöke a Kinizsinek. 1976-
ban az Egyetértés Tsz-be kerül, ahol 
munka- és tűzvédelmi felelős lesz. Itt is 
Sport egyesületet alakít, amiben a kézi-
labda csapat 2. lesz a megyei bajnokság-
ban.

1989-ben Magyar Demokrata Fórum 
megyei majd országos vezetésének tag-
ja lesz. Az első demokratikus választások 
előtt lesz életében először párttag az 
MDF-ben.

1958 nov. 22-én megnősült, elvette 
Walóczky Erzsébetet. Esküvőjük a komá-
romi református templomban volt. 
Nagy bánatukra gyermekük nem szüle-
tett.

A közélet állandó szereplője, szerve-
zője. 20 évet végrehajtó bizottsági tag. 
Kirándulásokat szervez az ácsiaknak 
belföldön és a szomszédos országokba.

Újságírói és könyv írói tevékenysége 
gazdag. Összes 34 könyvet írt és adatott 
ki, melyek közül 17 ácsi eseményről szól 
közülük. Több könyve foglalkozik az 56-
os forradalom eseményeivel különböző 
helyszíneken. Az 1956-os Magyar Sza-
badságharcosok Világszövetsége vá-
lasztmányának tagja. Sok településen 
tartott előadásokat az 56-os forrada-
lommal kapcsolatban.

Kitüntetések: Több kitüntetést is ka-
pott. Számára a legfontosabbak: Magyar 
Köztársaság Érdemrendje, Magyar Ér-
demrend Tisztikereszt, Iharosberény 
díszpolgára.

Kedves Berci!
Kérlek fogadd tőlem a város nevében 

tisztelettel az Ács Város Diszpolgára 
díjat, mint nagyrabecsülésünk jelképét!

(Dr. Szentirmai István polgármester)

ÁCSI HÍREK

A VÁROS DÍSZPOLGÁRA: Szűcs Béla Albert
Polgármesteri méltatás

A VÁROS KITÜNTETETTJE: Markó Renáta
Polgármesteri méltatás
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KITÜNTETETT: Ácsi Bóbita Óvoda
Laudáció

KITÜNTETETT: Pék Balázs
Laudáció

A BARTÓK-DÍJ elsősorban a város kul-
turális életének segítéséért végzett 
munkát ismeri el. Közművelődési intéz-
ményként felismertük, hogy a közössé-
gek megmozgatásának leghatékonyabb 
módja, ha eleve jól működő közössége-
ket igyekszünk megmozgatni, ezzel ösz-
tönözve az egyéneket arra, hogy felis-
merjék és megtapasztlják a közösséghez 
tartozás élményét.

Az egyik legnagyobb közösséget a 
helyi óvodába járó gyerekek és szüleik 
alkotják. Emellett intézményünk kie-
melten foglalkozik a gyermek és ifjúsági 
szabadidős és ismeretterjesztő tevé-
kenységekkel, hiszen fontos számunkra, 
hogy olyan generáció nőjjön fel környe-
zetünkben, akik fogékonyak a kultura-
fogyasztásra. Éppen ezért az egyik leg-
fontosabb stratégiai partnerünk ebben 
az Ácsi Bóbita Óvoda.

Nem csak az óvoda vezetőjével, ha-
nem az intézmény teljes munkaközös-
ségével kiváló és szoros szakmai kapcso-
latot ápolunk évek óta. Az utóbbi két-
három évben a szakmai együttmőködé-

Éveken át az ácsi sport motorja volt.
Pék Balázs 1987-ben Komáromban 

született. Általános iskolai tanulmányait 
itt Ácson végezte, majd 2006-ban a győri 
Szent-Györgyi Albert Egészségügyi és 
Szociális Szakképző Iskolában érettsé-
gizett. Ezután egy helyi vállalkozásnál – a 
Büki Kft-nél – helyezkedett el és a mai 
napig is ott dolgozik.

Balázst kisgyermek kora óta érdekel-
te és foglalkoztatta a sport. Már általá-
nos iskolában tagja volt az Ácsi Kinizsi SC 
labdarúgó és kézilabda szakosztályának 
is. Egy edzést és egy mérkőzést sem ha-
gyott ki, fociedzés után a sportpályáról, 

sek, közös programok száma egyre csak 
nőtt. Programjaink lebonyolításában, 
népszerűsítésében minden esetben 
számíthattunk az óvodára. A vezetés és a 
munkaközösség példamutató hozzáállá-
sával, rugalmasságával, kreatív ötletei-
vel, magas szakmai nívójával járul hozzá 
rendszeresen rendezvényeink sikeré-
hez. Megszámolni is lehetetlen szinte 
azt a rengeteg összekapcsolódást, part-
neri együttműködést, amit az elmúlt 

már indult is a sportcsarnokba kézilabda 
edzésre. Már gyerekként is számos szép 

időszakban közösen megéltünk, meg-
szerveztünk. Legyen szó akár kisebb-
nagyobb családi programokról, papír 
színház, vagy bábelőadásokon át, az új, 
innovatív, kreatív feladatokig. Mindig, 
minden esetben számíthattunk az óvó-
nőkre és a gyerekekre is. Az óvoda intéz-
ményének vitathatatlan érdemei vannak 
a helyi kulturális élet pezsgésének fenn-
tartásában és az elmúlt időszakban elért 
sikereinkben.

Ezzel a díjjal szeretnénk megköszönni 
az óvoda teljes munkaközösségének, azt 
az alázatos, lelkiismeretes munkát, és 
hozzáállást, amit intézményünk irányá-
ba mutatnak, és amit rajtunk keresztül 
és önállóan is tesznek a város kulturális 
életéért. Valamint szeretnénk gratulálni 
Héreginé Major Ilona óvodavezetőnek, 
hogy ilyen nagyszerű csapattal, ilyen ma-
gas szakmai színvonalat képviselnek. 
Kívánjuk, hogy ez a lendület ne hagyjon 
alább és a jövőben is számítunk rátok!

Gratulálunk!

(Balogh Attila mb. intézményvezető)

sikert ért el. Aztán a középiskolai évek 
alatt választania kellett a két sportág kö-
zül és ő a kézilabdát választotta, ahol 
magasságának és erős testalkatának kö-
szönhetően a Szent-György Iskolának, 
valamint az Ácsi Kinizsi SC-nek is kiemel-
kedő tagja lett.

Kezdetben a serdülő, majd az ifjúsági 
csapat oszlopos játékosa lett és ezzel 
párhuzamosan már fiatalon a felnőtt ke-
retbe is lehetőséget kapott, ahol szépen 
teljesített, nem vallott szégyent. Kitartó 
és szorgalmas munkájának, a sok edzés-
nek köszönhetően szépen lassan alap-
embere lett az NB II-es felnőtt férfi csa-



KITÜNTETETT: Tóth János
Laudáció

Tóth János 1974-ben született, 
Szőnyben. Ácson nőtt fel. Általános 
iskolai éveit is Ácson, az akkori  1.számú 
általános iskolában töltötte.

Középiskolai tanulmányait Győrben 
kezdte meg, ahol asztalos, majd később 
ács szakmát tanult, majd  a Balassi Bálint 
Gimnáziumban érettségizett.

A GYÁÉV-nél kezdte a pályafutását 
asztalosként, majd később az Ácsi Cukor-
gyárba került, amit nagyon szeretett és a 
mai napig számtalan emlék köti az egy-
kori gyárhoz. Innen bevonult katonának.

2002 óta hivatásos tűzoltó, Komá-
romban. Talán nem véletlen, hiszen szo-
ciális érzékenysége, embertársainak va-
ló segítségnyújtás évtizedek óta élete 
részévé vált. Mindig is szeretett közös-
ségben tevékenykedni, a környezetvé-
delem és a természetjárás iránti szenve-
délye mások számára is ragadósnak bi-
zonyult, így 1993 ban néhány társával, 
barátjával megalapították a Természet-
járó Bakancsos Klubot, amely hamar Ács 
egyik meghatározó civil szervezetévé 
nőtte ki magát. A klub vezetőjének Tóth 
Jánost választották, aki azóta is az egye-
sület elnöke, motorja.

Kezdetben a természetjárás, közös-
ségépítés volt a fő feladat és cél, illetve a 
helyi fiataloknak számára lehetőséget 
biztosítani a szabadidő hasznos, értel-
mes eltöltésére. Számos rendezvényt 
szerveztek, amelyekkel hagyományt is 
teremtettek a településen, éves szinten 
gyerektáborokat szerveztek, ahol a ter-
mészetjárás, a környezetvédelem, a bar-
langászat, a különbözős vízi sportok is 
szerepet kaptak.

János igazi lokálpatrióta. Felsorolni is 
nehéz lenne azokat a programokat, pro-

jekteket, amiket az elmúlt három évti-
zedben Tóth János vezetésével megva-
lósítottak helyben és országos szinten az 
ácsi Bakancsosok. Kiemelkedő a termé-
szetjáró szövetséghez fűződő partneri 
viszonyuk, az ifjúsági munka területén 
végzett megyei szintű módszertani 
munkájuk, valamint a Kárpát medence 
területén működő Hazajáró egylettel 
közös projektjeik.  

Az ácsi művelődési házzal közösen 
végzett munkák közül is számos kiemel-
kedő, projekt született, például a Moz-
dulj ki programsorozat, a Túramanó 
mozgalom, a Víz és a Föld-napi rendez-
vények.

János életét hivatása mellett a Ba-
kancsos Klub vezetése, és mindennapi 
ügyei teszik ki. A művelődési házban lévő 
klubhelyiség második otthona. Mindig a 
fejlődés lebeg a szeme előtt, ezért min-
den lehetőséget igyekszik megragadni, 
hogy az egyesületet pályázati forráso-
kon keresztül fejleszthesse.

A helyi civil szervezetek vezetői is 
gyakran fordulnak hozzá segítségért 
egy-egy pályázat alkalmával. Többeknek 
segítette már a sikeres pályázati folya-

matát, ezzel segítve az ácsi civil élet fej-
lődését.

János a hátrányos helyzetben élők 
segítésében élen jár. Ezen a területen 
végzett munkája is példaértékű. HA 
VALAMILYEN PROBLÉMA merül fel a 
településen, vagy a környéken, általában 
az elsők között reagál. Rendszeresen és 
folyamatosan szervez és koordinál jóté-
konysági akciókat, gyűjtéseket. Minden 
évben jelentős adományokat visznek a 
Bakancsosok a Böjte Csaba által veze-
tett erdélyi gyermekotthonokba is.

Hosszú évek óta élenjárnak a bakan-
csosok az erdélyi testvértelepülési kap-
csolatunk ápolásában is.

Amit nagyon fontos kiemelni, hogy a 
település és az itt élők, a helyi közös-
ségek és embertársai iránt végzett ál-
dozatos munkáját mindig önzetlenül vé-
gezte, töretlen lelkesedéssel és lelkiis-
meretesen.

Tóth János számos kitüntetés birto-
kosa, ezek közül több szakmai elismerést 
vehetett már át, ezek közül a legna-
gyobb a Bátorság Érdemjel. Szabadidős 
tevékenységéért, a természetjárás fej-
lesztéséért bronz fokozatot kapta. A Ma-
gyar Természetjáró Szövetség vizsgabiz-
tosa, aranyjelvényes túravezető.

Számára a legnagyobb elismerés 
azonban az, amikor segíthet másokon, a 
gyermekszemekben csillogó öröm, illet-
ve amikor a gyermekkorból ismert mo-
solyok köszönnek vissza rá azóta felnőtt 
emberek arcáról.

Gratulálunk az elismeréshez ÉS MUN-
KÁJÁHOZ TOVÁBBI LENDÜLETET ÉS 
EGÉSZSÉGET KÍVÁNUNK!

ÁCSI HÍREK

patnak, amely mind támadásban, mind 
pedig védekezésben épített rá. Szép és 
fényes sikereket értek el az évek során.

2010 őszén Tóth Győző korábbi kézi-
labda szakosztályvezető leköszönt 
posztjáról. Balázs munkája és az edzések 
sora mellett elvállalta ezt a szerepkört is, 
hogy önzetlen munkájával is támogassa 
a helyi sportéletet, azon belül is kézilab-

dát. Több, mint 10 éven keresztül egé-
szen 2022 május végéig látta el Ácsi Kini-
zsi SC kézilabda szakosztályvezető fela-
datkörét. Balázs tagja az ácsi Termé-
szetjáró Bakancsos Klubnak és az Ácsi 
Adventi Angyaloknak, számos esemé-
nyen és rendezvényen részt vett és vesz, 
folyamatosan benne van az ácsi vérke-
ringésben.

Balázs 2022-ben házasodott össze 
feleségével Krisztivel, aki mindenben tá-
mogatja őt és a napokban született meg 
kislányuk, Liza Panka .

Ezúton is gratulálunk és jó egészsé-
get kívánunk Neki és Családjának!

(Nagy Tamás alpolgármester)
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KITÜNTETETT: Ezermesterek
Laudáció

esetben számíthatunk, amikor valami 
elromlik, valamit ki kell cserélni, valamit 
meg kell javítani.

Gregovics József, Járóka Sándor és 
Pauer József az ácsi városüzemeltetés-
nél dolgozik. Azt gondolnánk, hogy ter-
mészetes dolog, ha valaki a munkaköri 

Gregovics József, Járóka Sándor és 
Pauer József méltán viselhetik az EZER-
MESTEREK jelzőt.

Egy művelődési ház életében nem 
csak a különböző programok szervezé-
séből állnak a mindennapok. Számos 
olyan feladat van, ami külön szaktudást 
igényel. Az ezermestereinkre minden 

kötelességeként elvégzi a rá bízott kar-
bantartási feladatokat. Ez így is van, 
azonban mindhárman szívügyüknek te-
kintik az intézményünket és gyakran 
munkaidejükön túl is segítik önkéntes 
munkájukkal a művelődési ház kollégáit. 
Plusz feladatokat vállalnak és sok eset-
ben kapcsolódnak be rendezvényeink 
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Metka Antalné Józsa Katalin 1946. 
november 26-án született Ácson. Álta-
lános iskolai tanulmányait Ácson végez-
te, majd a komáromi Jókai Mór Gimnázi-
umban érettségizett. Első munkahelye a 
Győri Keksz-és Ostyagyár volt, majd a Ko-
máromi Lenfonó és Szövőipari Vállalat-
nál helyezkedett el szövőnőként. 1968-
ban férjhez ment Metka Antalhoz. Két 
lánygyermekük született, Katalin és Éva. 
Rövid ideig az ácsi Postahivatalnál dol-
gozott, majd 1976 szeptemberétől az 
ácsi I. számú Általános Iskolában képesí-
tés nélküli nevelőként napköziotthonos 
foglalkozást vezetett. 1977-ben jelent-
kezett és felvételt nyert az esztergomi 
Tanítóképző Főiskolára, ahol testneve-
lés szakkollégiumi végzettségű tanítói 
oklevelet szerzett 1980-ban. Az ácsi isko-
lában szakos pedagógus hiányában lehe-
tőséget kapott az iskola vezetésétől, 
hogy felső tagozaton testnevelést tanít-
son, mivel korábban aktív sportoló volt. 
1991-ben kézilabda-sportoktatói szak-
képesítő vizsgát tett.

Iskolai munkája során szakos kollégá-
ja tanácsait mindig megfogadta, szak-

mai tudását a testnevelés terén folya-
matosan fejlesztette. Az iskolai diák-
sportkör kézilabda szakosztályának ve-
zetője lett, ahol szakmai tudását igyeke-
zett a felnövekvő generációk számára 
évről évre átadni. Nemcsak testneve-
lőként, hanem osztályfőnökként is helyt 
állt az iskola közösségformáló tevékeny-
ségében. Munkásságával nagyban hoz-

zájárult az ácsi gyermekek sportsikerei-
hez. Kimagasló eredményeket értek el 
tanítványai kézilabda sportágban. Tanít-
ványaiban kialakította a mozgás, a sport 
szeretetét. Lelkiismeretesen, legjobb 
tudása szerint végezte el a rábízott fel-
adatokat. Önzetlenül, példamutató ki-
tartással tevékenykedett azon, hogy mi-
nél több emberrel megszerettesse a ké-
zilabdát. Munkája elismerésként 1996-
ban a Megyei Kézilabda Szövetség a ké-
zilabda sportban nyújtott kiemelkedő 
munkájáért kitüntetésben részesítette. 
Ezt követően, 2000-ben a helyi önkor--
mányzat adományozott részére Milleni-
umi emlékérmet az iskolai sportban és a 
község kézilabda sportjában nyújtott 
telesítményéét. 2002-ben a Körzeti Di-
áksport Bizottság jutalmazta munkáját, 
majd 2004-ben az Ifjúsági és Sportmi-
nisztérium elismerő oklevelét vehette 
át. 1999-től 2004-ig az ácsi sportcsarnok 
vezetőjeként is tevékenykedett.

Munkáját – ami nagy örömöt jelen-
tett számára – mindig teljes odaadással 
végezte.

KITÜNTETETT: Metka Antalné
Laudáció

előkészítésébe, lebonyolításába is. Kü-
lön-külön is megérdemelnék a Bartók-
díjat, ám mégis úgy gondoltuk, hogy 
egyszerre volna elegáns a díjban része-
síteni a három kollégát.

Járóka Sándor, Sanyika rendszeres 
segítőnk, szinte minden rendezvényün-
kön ott van, és segíti az előkészületeket, 
a termek berendezését. A társasjáték 
klubban is gyakran megfordul, emellett 
nagy specialitása a hirtelen jött festék-
kel kapcsolatos teendők kivitelezése is, 
pl amikor fehérre kell festeni egy szal-

mabálát, hogy bárány lehessen belőle.

Pauer József, Dodó az ügyeletes 
ezermester, amikor olyan dolgokat talá-
lunk ki, amihez valamit hegeszteni kell, 
vagy éppen anyagot leszabni, fúrni, 
faragni. Eddig még nem tudtunk olyat 
kérni tőle, amit ne valósított volna meg, 
pedig az óriás szalmanyuszi füle elég ko-
moly kihívás volt. Rendezvényeink rend-
szeres résztvevője és segítője is.

Gregovics József, Bobó a terhelhető-
ség mintaképe. Túl nagy szíve van, ezért 
sosem tud nemet mondani, bármilyen 

feladatot találunk kis neki. Fő profilja a 
szállítmányozási szakfeladat, legyen szó 
traktorról, teherautóról vagy éppen sze-
mélyautóról. A Bakancsos klub és a pol-
gárőrség tagjaként is segíti minden ren-
dezvényünket és sokszor támaszkodha-
tunk rá olyan kérdésekben is, amikor csa-
ládi gazdálkodóként támogatja az intéz-
ményt.

A művelődési ház intézménye tiszte-
lettel köszönI mindhárom ezermester-
nek a munkáját és a hozzáállását!

(Balogh Attila mb. intézményvezető)
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„Olyan útravalót adnak a gyermekeknek, amire
évekkel később, felnőttként is bátran támaszkodhatnak.”

Pedagógusok köszöntése az iskolában

„Aki egy olyan hivatást választott, 
amihez a társadalmi elismertsége miatt 
ünnepnap is társul, egy különleges 
foglalkozás mellé tette oda a hitét. Ezek 
a foglalkozások általában az emberről 
szólnak, középpontjukban az ember áll.

Van viszont ezek között a hivatások 
között egy, ami még ebből az illusztris 
sorból is kiragyog. Mert az orvos életet 
ad, gyógyít, a rendőr, tűzoltó életet 
ment, a pedagógus, pedig egy egész 
életre készít fel gyerekeket, ad számuk-
ra útravalót úgy a tudás, mint az erkölcs, 
a tisztesség terén.

A pedagógus egy egész életet meg-
határozó szereplővé válik mindannyiunk 
számára mire felnövünk, és biztos va-
gyok benne, hogy mindenkinek van leg-
alább egy olyan tanítója, tanára, akiről 
meghatározó élményt, emléket őriz.”

Ezekkel a gondolatokkal köszöntötte 
a város nevében Dr. Szentirmai István 
polgármester az iskola dolgozóit. 

-Én most ezért a szolgálatért szeret-
nék a város nevében köszönetet mon-
dani. Ács önkormányzata nevében ne-

kem jutott a megtisztelő feladat, hogy 
szóljak Önökhöz, és polgármesterként, 
egykori diákként és édesapa, nagyapa-
ként is elismeréssel adózzak munkájuk 
iránt.   

Önök olyan útravalót adnak a gyer-
mekeknek, amire évekkel később, fel-
nőttként is bátran támaszkodhatnak, és 
közben eszükbe jut majd az is, akitől azt 
az útravalót kapták. Magam is nem egy 
tanárra gondolok vissza jó szívvel.   Mert 
a hosszú évek alatt megtanultuk a lec-
két.  Nem csupán az irodalmat, kémiát, 
történelmet, hanem a kíváncsiság, a 
szorgalom, a kitartás leckéjét is.  

Egy beszélgetés során egyszer el-
hangzott, hogy milyen jó a pedagógu-
soknak, hiszen a munkájuknak mérhető 
az eredménye, szeretet és komoly erköl-
csi elismerés övezi a tevékenységüket. 
Emlékszem, ekkor elgondolkodtam, -és 
ma is azt vallom, ami akkor felötlött ben-
nem-, hogy tényleg az egyik legszebb 
hivatás az Önöké, de a felelősség is ha-
talmas, és a jó pedagógus benne él a 
szakmájában, benne él a gyerekei min-
dennapjaiban, és nem rakja le a munkát a 

munkaidő végén az iskola küszöbén, 
hanem azt akkor is hazaviszi, ha egyéb-
ként nem lenne muszáj.

Nehéz és tiszteletreméltó pályát vá-
lasztottak. Sajnos a tisztelet manapság 
nem mindenkitől adatik meg.

Egyszerre állnak köztiszteletben, sze-
retetben, ugyanakkor mindennap meg 
kell felelni az elvárásoknak, elsősorban a 
saját maguk által felállított mércének, 
másodsorban a gyerekek, a szülők és a 
pedagógus társaik elvárásainak. 

Nem könnyű feladat. Naponta, órán-
ként sok-sok szempárral szembenézni, 
hitelesnek maradni, érdeklődést fenn-
tartani és a tudást átadni. Nem elég a 
lexikális tudás, egyéniségnek, jó ember-
nek kell lenni.  Ács Város nevében nagy 
tisztelettel köszöntöm Önöket, kérem 
fogadják a város háláját és megbecsü-
lését! 

Isten éltesse Önöket erőben, 
egészségben!

Dr. Szentirmai István
polgármester

Ballagás – 2023. június 16.
„Mindennek, ami itt remek volt,

Emléke, nyoma fönnmarad.
Ki mi nagyot tett, szépet gondolt,

Örökké él, mert egyre hat.”

Vajda János gondolataival köszön-
töm a végzős diákokat, az őket ballag-
tató osztályfőnököket, a kedves szülő-
ket, meghívott vendégeket, valamint is-
kolánk valamennyi munkatársát, tanu-
lóját és minden kedves jelenlévőt.

Kedves Diákok, Tisztelt Szülők, 
Rokonok, Ismerősök, Tisztelt 
Pedagógustársaim!

Nagy szeretettel köszöntök minden-
kit az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola 
2023. évi ballagási ünnepségén. Ismét 
eljött a tanév vége. Ma ünnepelni gyűl-
tünk össze. A ballagás iskolánk egyik leg-
szebb ünnepe. Most ünnepeljük együtt 
azokat a nyolcadik évfolyamos diákokat, 
akik az elmúlt nyolc év alatt kisgyermek-
ből kisiskolások, majd kisiskolásból las-
san érett, középiskolás diákok lettek.

Kedves Búcsúzó Nyolcadikosok!
Van egy általános igazság, amivel 

mindannyiunknak szembe kell néznie, 
akár akarjuk, akár nem. Egyszer minden 
véget ér. Magam is vártam ezt a napot, 

bár sosem kedveltem, ha valami véget 
ért. A nyár utolsó napja, egy nagyszerű 
könyv utolsó fejezete, a búcsú egy közeli 
baráttól. De a befejezés elkerülhetetlen. 
A levelek lehullanak, becsukod a köny-
vet, elbúcsúzol. Számotokra ez is egy 
ilyen nap. Ma búcsút intetek mindennek, 
ami ismerős volt, mindennek, ami ké-
nyelmes volt. Tovább léptek. De attól, 
hogy elmentek, lesznek emberek, akik 
részesei maradnak az életeteknek, akár-
mi is történjen. Ők a ti biztos talajotok, a 
sarkcsillagaitok, és az apró tiszta hangok 
a szívetekben, amelyek veletek lesznek, 
örökre.

Móricz Zsigmond így ír a sárospataki 
iskolájáról: "Kutya nehéz iskola volt ab-
ban az időben a pataki Kollégium.

Jó iskola volt, szép iskola volt, nagy-
tekintélyű iskola volt, de nehéz iskola volt. 
Itt ugyanis a tanárok azt akarták, hogy a 
diák tudjon."

Valószínűleg ti is ezt érzitek, amikor 
visszagondoltok a számtalan akadályra, 
megpróbáltatásra, feladatra, amelyek 
ebben az iskolában vártak rátok nyolc 
éven keresztül. A betűvetés és olvasás 
első lépései, a matematika néhol szinte 
megfejthetetlen rejtelmei, a természet-
tudományok megérthetetlen törvényei, 
szabályai, az irodalom itt-ott unalmas 

olvasmányai, a történelem, a régmúlt 
gyakran számotokra érdektelen titkai, a 
testnevelés erőnléti edzései, a művésze-
tek tőletek távol álló képei, zenéi, a házi 
feladatok, dolgozatok, feleletek, beszá-
molók, két alkalommal is a digitális okta-
tás kihívásai, nehézségei – mind-mind 
olykor leküzdhetetlen akadályként 
emelkedtek előttetek. S most, mégis itt 
vagytok, túljutva mindezeken, túllépve a 
nehézségeken, megkönnyebbülten, ta-
lán egy kicsit szomorkodva azon, hogy 
most valami végleg véget ért.

Ma egy meghatározó korszak zárul le 
életetekben: véget érnek számotokra az 
általános iskolás évek, véget ér a felhőt-
len gyermekkorotok. Úgy gondolom, az 
ember életében a legmeghatározóbb 
élmények, emlékek a gyermekkorhoz, az 
iskolás évekhez kötődnek. Ezekre tá-
maszkodhattok, ezekből meríthettek 
majd erőt életetek következő éveiben. 
Közületek többen nagyon szerettétek 
volna az időt siettetni, s felnőtt életet 
élni. Ne rohanjatok! Higgyétek el: az élet 
megvár. Vigyázzatok fiatalságotokra, 
szépségetekre, adjatok időt magatok és 
a világ megismerésére, s érjétek el a 
magatok számára kitűzött céljaitokat!

Hiszem, hogy mindenki képes elérni a 
célját. Ne hagyjátok, hogy elbátortala-
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nítsanak, amikor szeretnétek valóra vál-
tani egy álmot. Használjátok ki, hogy fia-
talok vagytok! Akkor is ragaszkodjatok 
álmaitokhoz és céljaitokhoz, ha a megva-
lósításuk lehetetlennek látszik!

Egyszer mindent elér az ember,
Azt is, mi most még messze cél.
Csak küzdj és áldozz, ne csüggedj el,
S győzelmed lesz a hősi babér.

A fiatalság csupa fény és napsugár, 
csupa tavasz és kezdő nyár. Nézd meg a 
fakadó rügyet, a nyíló bimbót, ez a fiatal-
ság; az emberi lélek tele örömmel, élet-
kedvvel, tele ábránddal, tele remény-
séggel. Az emberi lélek ártatlan és rom-
latlan, örül a létnek, nem tudja még, mi a 
szenvedés, mi a csalódás, a lelke még 
nem kopott, nincs összezúzva, de friss, 
egészséges és hajlékony. Boldogan fog 
lepkét, csókol virágot, gyönyörködik az 
ég kékjében, a felhők játékában, a madár 
dalában. Lelke tele van vággyal, remény-
nyel, élni akarással, lelkét szép eszmék, 
nagy célok hevítik, az örökkévalóságra 
gondol. Mindannyiotok előtt nyitva áll az 
élet. Éljetek meg minden pillanatot!

Tisztelt Szülők!
Önök tudják, hogy a mai napig meny-

nyi mindent tettek az itt álló fiatalok 
boldogulásáért. Kérem, álljanak meg a 
mindennapi munka rohanásában és gon-
doljanak vissza az utóbbi nyolc eszten-
dőre, azokra az áldozatokra, amiket vál-
laltak értük. Most egy olyan időszak kö-
vetkezik, amikor a küzdelmeket egyre 
önállóbban kell megvívniuk, de ne feled-
jék, még nagyon sokszor támogatásra 
szorulnak az élet nehézségeinek leküz-
désében, és Önöknek, nekünk segítő ke-
zet kell nyújtanunk számukra. Az egykori 
támaszból az idő révén segítő kéz, majd 

bölcs tanács válik. Mindez azt jelenti, 
hogy a fiataloknak szüksége van az ön-
állósulásra, az önálló gondolkodásra, de 
azért, jó, ha mi is ott vagyunk valahol a 
háttérben. Úgy érzem, hogy azért, ami-
lyenek lettek ezek a fiatalok, és amilyen 
lesz az életük, abban közös a felelőssé-
günk. Kérem, segítsék Őket abban, hogy 
életükben tartós boldogságot tudjanak 
elérni!

Néhány jó tanácsot fogadjanak meg 
tőlem: Nem kell ötös tanulónak lennie a 
gyermeküknek. Erre ma már nincs szük-
ség. A gyermekük akkor lesz sikeres és 
érett felnőtt, ha megtanulja kezelni a 
gondolatait és az érzelmeit. Ha a tanulás 
és a jeles eredmény a cél, akkor soha 
nem fogja elérni a kiváló teljesítményt. 
Ha rá van kényszerítve a tanulás, akkor 
mindent meg fog tenni, hogy elkerülje, 
hanyagolja vagy halogassa a tanulást. 
Önöknek abban kell nekik segíteni, hogy 
megtalálják a saját céljaikat.

Ha a gyermek orvos, pilóta, tudós, ka-
tona, rendőr, festő akar lenni, Önöknek 
erősíteniük kell benne azt a hitet, hogy 
valójában ezekre ő képes. Ekkor a tanu-
lásra már nem fölösleges, unalmas szen-
vedésként fog tekinteni. Úgy fog a tanu-
lásra tekinteni, ami által közeledni tud a 
céljaihoz.

Ekkor már nem kérdés az, hogy jó je-
gyeket akar gyermek szerezni, nem kér-
dés, hogy jó középiskolába, majd egye-
temre akar menni, vagy jó szakmát vá-
laszt. Ez már egy egyértelmű lépés lesz 
ahhoz, hogy megvalósítsa a céljait.

Ha megváltozik a tanulásról alkotott 
képe, akkor megváltozik a gondolkodása 
és a viselkedése. Ezt eredmények fogják 
követni.

Kérem Önöket, támogassák mindeb-
ben gyermekeiket!

Ezúton szeretnék köszönetet mon-
dani Önöknek azért, hogy az elmúlt 
nyolc esztendőben velünk együtt tudtak 
munkálkodni, nevelgetni, formálgatni a 
felnövekvő nemzedéket. Azt gondolom, 
hogy kevés szebb ajándék lehet egy csa-
ládnak, mint látni, felnőni gyermekét, 
látni azt, hogy eljutott valahova, és tudni 
azt, hogy mindaz a sok szeretet, szigo-
rúság, odaadás nem volt hiábavaló, meg-
érte.

Kívánok sok erőt és egészséget 
mindnyájuknak, hogy a jövőben is igazi 
családi háttér állhasson gyermekük mö-
gött.

Kedves ballagó tanulóink!
Kívánom nektek, hogy a Gárdonyiban 

eltöltött évek, az iskola falai között meg-
szerzett tudás, az élmények sokasága, a 
tanáraitok segítő szándéka, bölcs taná-
csa elegendő erőt adjon nektek a min-
dennapok helytállásához, küzdelmei-
hez. Kívánom, hogy azok az alapok, 
amelyeket ebben az iskolában szerez-
tetek, elegendőek legyenek ahhoz, hogy 
önmagatok számára célt tudjatok talál-
ni, s ezt a célt meg is tudjátok valósítani.

Nem kell mindenkinek sztárnak lenni, 
elég, ha értékes emberekké váltok.

Nagy László szavaival bocsájtalak út-
ra benneteket:

„Töröld le könnyedet
Kisírt szemedben mosoly
legyen és derű,
Minden nap kezdődik valami
valami nagyszerű,
valami gyönyörű.”

Iskolánk nevelőtestülete és vala-
mennyi dolgozója nevében boldog, sike-
res életutat, céljaitok, álmaitok megva-
lósításához kitartást, erőt, egészséget 
kívánok Mindannyiótoknak!
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Osztályfőnök: 

Király Ildikó

Ásó Martin
Avram Artúr
Avram Viktória
Bartal István
Boros Kitti Eperke
Dömény Milán
Kovács Hanna
Kőszegi Richárd Márk
Németh Zina
Pirik Krisztofer Csaba
Stréhli Csenge
Szakál Viktória
Szalay Csenge Lili
Tóth Anna Jázmin
Vízkeleti Péter
Vörös Barbara Szilvia

Osztályfőnök: 

Simon Miklósné

Babócs Bálint Marcell
Bíró Mirabella Ottília
Csere Boglárka
Góger Kármen Dorottya
Jenei Kevin Imre
Kerékgyártó Gábor
Kiss KevinLázár Zoé
Meleg László
Morvai Kevin
Poncsák Zétény
Seichi Gréta
Somogyi Botond
Szőke Leila Zsuzsanna
Takács Mónika
Tóth Balázs

Osztályfőnök: 

Fülöp Mónika

Abai Nóra
Bedő Ákos
Bögödi Gréta Noémi
Czeglédi Csenge
Faragó Lili
Gálfi Csaba
Herczig Martin László
Horváth Gábor Marcell
Király Bence Gábor
Kulhanek Kira
Lak Kornél Levente
Lakatos Márk Zsolt
Nagy Fruzsina
Pap Martin Norbert
Péri Erik
Pirsli Balázs
Sándor Kitti
Szegedi Bernát Ádám
Takács Nóra Vivien
Takács Péter Bence
Ulrich Alexandra

8.c

8.b

8.a



Osztályfőnök: 

Agócs Gáborné

Ábrahám Zora
Bedecs Vivien
Bóta Zsombor
Druzsin Noel János
Gerencsér Dorián
Heller Barnabás
Kóródi László
Márta Dóra Adrienn
Nagy Vivien
Németh Máté
Pádár Szabolcs Dániel
Peka János András
Tóth Marcell
Tóth Márk
Vadász Fanni
Vadász Máté
Vulcan Kevin Raul 
Weisz Dominika Erzsébet
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8.d

Nagyné Villám Irén tanító nyugdíjba vonul

Nagyné Villám Irén törzsgyökeres ácsi. Általános iskolai tanulmányait az Ácsi 
Gárdonyi Géza Általános Iskola jogelődjében, az I. számú Általános Iskolában végez-
te, majd a bicskei Vajda János Gimnázium és Postaforgalmi Szakközépiskola elvég-
zése után Zsámbékon, az Esztergomi Tanítóképző Főiskola kihelyezett tagozatán 
szerzett tanítói diplomát és népművelés szakkollégiumi képesítést. 1983 augusztus 
16-tól került egykori általános iskolájába, ahol rövid ideig napközis nevelőként dol-
gozott, majd tanítóként tevékenykedett. 

40 éves pedagógusi munkáját a mi iskolánkban töltötte. Nagyon jelentős és szép 
feladat volt számára a kisgyermekeket megismertetni az írás, olvasás, számolás 
tudományával. Tanítói életpályája során az utóbbi években lehetősége nyílott egy-
kori tanítványainak gyermekeit is tanítani. 

Alsó tagozaton a többször változó oktatási módszereket kiválóan alkalmazta: 
volt osztályfőnök, tanított kis- és nagyfelmenő rendszerben, tantárgycsoportos for-
mában, iskolaotthonos osztályban egyaránt. Az intézmény integrációs tevékenysé-
gében is jelentős feladatokat vállalt. Alapvető célja volt, hogy a tanulók a tanórai és 
tanórán kívüli tevékenységek során jó közösségi légkörben minél több ismeretet 
szerezzenek. Fontosnak tartotta, hogy a különböző ismeretek megszerzése mellett 
kialakítsa tanítványaiban a helyes értékrendet és a megfelelő viselkedési normákat. 
Nagy hangsúlyt fektetett az igényes környezet kialakítására, az ízléses osztályterem 
dekorációkra, amelyeket a gyerekekkel közösen készített, esztétikai érzéküket tu-
datosan fejlesztve. Törekedett a naprakész pedagógiai ismeretek megszerzésére, 
rendszeresen részt vett különböző szakmai továbbképzéseken. 2018-ban sikeres 
minősítése után pedagógus II. besorolásba került. Tevékenységét lelkiismeretes-
ség, a pontos, precíz pedagógiai munka, gyermekszeretet, tolerancia és empátia jel-
lemezte. A gyakornokokat, pályakezdő tanítókat szívesen segítette oktató-nevelő 
munkájukban. Az iskolavezetéssel, kollegákkal, szülőkkel együttműködő volt, és jó 
kapcsolatot ápolt. Mindig elfogadta az építő tanácsokat, véleményeket.  

A digitális tananyag jobb felhasználása érdekében pályafutása végéig fejlesz-
tette tudását, amit a digitális oktatási rendszerben is kiválóan hasznosított. 

Nagyné Villám Irén pedagóguspályája során „nagybetűs tanítóként” nemzedé-
keket ismertetett meg az írás, olvasás és számolás tudományával. Nyugállományba 
vonulás után tartalmas szép napokat és jó egészséget kívánunk intézményünk 
kiváló pedagógusának.

24 év szorgalmas
dolgos mindennapjait

jól megérdemelt
pihenés követi

Nagy Tibornét nyugdíjba vonulása 
alkalmából búcsúztattuk május 11-én 
az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Köz-
pontban. Márti hosszú éveket töltött 
az idősek ellátás gondozás területén 
mindig lelkiismeretesen végezte mun-
káját. Fáradhatatlan alázattal tette 
dolgát az idősek szolgálatában.

Mártika feladatait nem pusztán 
munkaköri feladatként, hanem hiva-
tásként teljesítette. 2016-ban kiváló 
dolgozóként elismerésben is része-
sült. Mártira az ellátottak és a munka-
társak is egyaránt számíthattak. Jól 
megérdemelt nyugdíjas éveihez ez-
úton kívánunk jó egészséget, kellemes 
pihenést, örömteli időszakot! Mártika 
ne feledd, mi nem feledünk és mindig 
visszavárunk!

Szívből jövő üdvözlettel,
a kollégák nevében:

Gerencsérné Járóka Erzsébet
intézményvezető
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Városi Vigasságok és gasztronap a Zichy parkban
- 500 éves recepttel nyertek az Angyalok

A hagyományoknak megfelelően ün-
nepi testületi üléssel nyitottuk az idei 
Városi Vigasságokat, ahol átadták a vá-
ros rangos díjait. A díjátadásról és a díja-
zottakról külön is beszámolunk. A testü-
leti ülés végén Popovics György a várme-
gyei közgyűlés elnöke is köszöntötte a 
résztvevőket, gratulált a díjazottaknak, 
illetve ünnepélyes keretek között átadta 
a polgármester és a város részére a vár-
megyei önkormányzat által elkészített 
ácsi imázsfilmet, amit a helyszínen meg 
is nézhettek a jelenlévők.

A folytatásban a nyergesújfalui Ady 
Endre Művelődési Ház Képzőművész Kö-
rének alkotásaiból nyílt kiállítás a Sméja 
Galériában. Szendi Anna fuvolajátéka 
után Gelencsér Gézáné szakkörveztő 
mutatta be a 19 éve működő alkotókö-
zösséget, majd Gelencsér Géza nyugal-
mazott gimnáziumi tanár gondolatait 
hallgathattuk meg, aki meleg szívvel 
ajánlotta mindenkinek a kiállítást.

Jó hangulatú főzőversennyel indítot-
tuk az idei városnap szombati napját, 
amit a városvezetés ésszerű döntése és 
kérése mentén a korrábbi évekhez ké-
pest szerényebb lehetőségek között va-
lósítottunk meg, Leginkább a közösségi 
élményre és a helyi fellépőkre fektet-
tünk hangsúlyt idén. Várható volt, hogy 
a látogatók száma is alulmarad a meg-
szokott létszámhoz képest, de akik itt 
voltak jól érezték magukat.

Délelőtt megkezdődött a főzőver-
seny, amelyen tizenöt csapat vett részt. 

Baráti társaságok, utcabeli jóbarátok, 
céges csapatok és civil szervezetek kap-
csolódtak be a gasztronapi eseménybe. 
A legtöbben bográcsos ételeket készí-
tettek, de voltak, akik merészebb mód-
szereket választottak.

Szarka Zsófi gasztro újságíró, a zsűri 
elnökeként úgy fogalmazott, hogy rend-
kívül színes volt a mezőny és ő maga is 
meglepődött, hogy milyen kreatívak az 
ácsiak és mennyire jó minőségű ételek 
készültek. A zsűrit az önkormányzat ré-
széről Nagy Tamás alpolgármester, a 
művelődési házat magam képviseltem, a 
szakmai erősítést pedig - a zsűri elnöke 
mellett – a budapesti KIOSK étterem 
séfhelyettesének, Balogh Péternek kö-
szönhettük. A kimondottan szoros me-
zőnyben, remek ételek készültek, végül 
az alábbi eredmények születtek.

Két ételt különdíjjal jutalmazott a 
zsűri. A Tavasztündérek házi eperlek-
város túrógombóca és a Bakancsos Klub 
székely töltött palacsintája érdemelte ki 
ezt a címet. Harmadik helyen végzett a 
Konyhatündérek csapata, akik házi tész-
ta felhasználásával készítetettek tökéle-
tes pásztortarhonyát. Héregi Péter, kép-
viselő által vezetett Brigetio KSE főző-
csapatának körömpörköltjét a második 
helyre emelte a zsűri, ez azt is jelentette, 
hogy a sok körmös étel közül is kiemelke-
dett. Ácsi Adventi Angyalok megismé-
telve a 2019-es teljesítményüket, ezút-
tal is a dobogó legfelső fokára állhattak, 
egy nagyon különleges étellel. Bár tud-
juk, hogy az angyalok is esznek babot, ez-
úttal nem babétel rotyogott az üstben. 
Erdélyi savanyú vetrece készült náluk 
burgonyás gombóccal. A főszakács az 
angyaloknál Nyári Péter, Nyaki volt, aki 

elmondta, hogy egy 500 éves recept 
alapján készült az étel, de természete-
sen sokat számított, hogy a csapat is ki-
vette a részét a munkából. A főzőver-
senyt Szarka Zsófi gasztroshowja és 
Herczog Ricsi dallamai színesítették.

A nap folyamán a gyerekek egy ha-
talmas ugrálóvárban vezethették le az 
energiájukat, ami a Veszprémi Vidám-
park önzetlen felajánlása volt a város-
napra. Ezúton is szeretnénk megköszön-
ni Veszprémi Gyulának a támogatást.

A délután a színpadi programoké volt 
a főszerep. A helyi fellépők sorát a Sze-
nior Örömtáncosok nyitották Illés Ildikó 
vezetésével, majd Szűcs Erika növendé-
kei is színpadra álltak, akik több koreo-
gráfiával készültek erre az alkalomra. A 
Napsugár Művészeti Iskola zenészei 
közül Molnár Johanna felkészítő tanár 
növendékeit láthattuk: Szendi Annát, 
Szűcs Borbálát és Turcsán Sándort. Idén 
a rajz tanszakosok is képviselték az intéz-
ményt, hiszen Bazsóné Nagy Marianna 
növendékeinek éves kiállítása is színesí-
tette a programot a művelődési házban.

A színpadon az ácsi dance fittness 
csapat lányai következtek, majd Boldog 
Zsófi énekelt nekünk a tőle megszokott 
vidámsággal és temperamentummal. Az 
élőzene szerelmesei a Mardi gras jazz 
band muzsikájának örülhettek, a bulizni 
vágyókat pedig az esti órákban várta az 
Elektron Band partizenekar. Sötétedés 
után jött meg a kedve az ácsiaknak, és a 
Sógorok mulatós blokkjára már egyre 
többen érkeztek a parkba, majd az utca-
bál folytatódott a táncolni vágyók nagy 
örömére.

Tudjuk, hogy ez a városnap más volt, 
mint a többi, mégis sokan jól érezték 
magukat. Reméljük jövőre szélesebb 
közönség igényét tudunk majd kielégí-
teni. Mindenkinek köszönjük, aki részt 
vett a szervezési munkában, vagy a le-
bonyolításban és külön köszönjük azok-
nak, akik kilátogattak a rendezvényre.

BALOGH ATTILA
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 Lelkünk rajta…
Élethelyzetek, amikor nem mi irányítunk – a pszichológus válaszol

- Családom ácsi. Itt éltek dédszüleim, 
nagyszüleim, itt élnek szüleim és testvé-
rem a családjával. És 17 év után visszaté-
rek én is. Az első lépéseket már megtet-
tük, még ez évben szeretnénk férjem-
mel hazaköltözni. Itt vannak a gyökere-
im. Ácson nőttem fel, az akkor még mű-
ködő Jókai Mór Általános Iskola tanulója 
voltam. Gimnáziumi éveimet Győrben, a 
Révai Miklós Gimnáziumban töltöttem, 
és elsőként a győri Széchenyi István Fő-
iskola (később Egyetem) menedzserkép-
ző tagozatán, majd gazdálkodási képzé-
sen tanultam, s lettem okleveles gazdál-
kodási menedzser. Lelkesen indultam el 
a multinacionális világba előbb komá-
romi, aztán főváros környéki cégeknél 
dolgoztam sok-sok évet. Izgalmas világ, 
de soha nem éreztem magaménak, ne-
hezen találtam benne a helyem. Engem 
a folyamatok emberi tényezői érdekel-
tek. Így amit 18 éves korom óta dédel-
gettem magamban, beérett – és jelent-
keztem a Szegedi Tudományegyetem 
pszichológia szakára. A tanulmányok 
során szembesültem azzal, hogy ez az út 
hosszú és a diploma önmagában nem 
feltétlenül elegendő ahhoz, hogy maga-
biztos segítővé váljak. Ezért már az 
egyetemi évek alatt nyitottam a külön-
böző módszerek felé. Oklevelet szerez-
tem Életvezetési tanácsadóként, Mediá-
torként és Gyászfeldolgozás Módszer® 
Specialistaként. A tranzakcióanalízis, a 
neuro-lingvisztikus programozás, a 
rendszerállítás, az alacsony intenzitású 
pszichoterápia, a Rogersi személyköz-
pontú és ericksoni rövidterápia, a KIP 
relaxáció, az asszertivitás és konfliktus-
kezelés, a mediáció, valamint a gyászfel-
dolgozás módszer, amelyekre munkám 
során bátran támaszkodom és folyama-
tosan képződöm – mondja Szalai-Nagy 
Ildikó pszichológus, aki úgy véli, hogy a 
gyász sajnos sok esetben tabusított 
téma. 

- Általánosan elterjedt, hogy a gyász 
az elmúláshoz kapcsolódik: a halottat 
gyászoljuk. És félünk a haláltól, ezért 
igyekszünk távol tartani magunktól a 
gyászt. Sokakban még a szó is borzon-
gató. Fontos tudni azonban, hogy a  
gyász egy természetes, normális műkö-
dés. A veszteség életünk elkerülhetet-
len velejárója. Minden esetben, amikor 
valami az életünkben visszavonhatat-
lanul megváltozik, akkor gyászfolyama-
tot élünk meg. Kisgyermekként elma-
radnak mellőlünk az óvónénik. Aztán a 
tanáraink. Más osztályokba kerülünk, is-

kolát váltunk; esetleg költözünk. Élet-
helyzetünkből adódóan megváltoznak a 
kapcsolataink, elmaradnak a barátaink. 
Házasodunk, gyermeket vállalunk, gya-
rapodunk. Később munkahelyet váltunk, 
felnőnek és kirepülnek a gyermekeink. 
Nyugdíjba vonulunk. A mindennapjaink-
ban megélt konfliktusok, viták; a biza-
lom- és reményvesztés, a válás vagy ép-
pen a békülés. Álmok, vágyak, remé-
nyek – amelyek nem teljesülhettek… Ez 
is mind veszteség! Az egészségünkhöz, 
vagy az anyagi helyzetünkhöz fűződő 
állapotváltozás okán is gyászfolyamat 
zajlik bennünk.

Sokszor nem is gondolunk rá, pedig 
éppen gyászban vagyunk. A gyász 
lehet hétköznapi is, emiatt hajlamosak 
vagyunk elsiklani felette. 

- Sok esetben nem beszélünk róla, 
mert bagatellizáljuk az érzéseinket. 
Vagy éppen kímélni akarjuk a környeze-
tünket. Ezáltal azonban éppen hogy el-
szigetelődünk – mert nem tudjuk /vagy 
nem akarjuk megélni a valóságot. Elzár-
juk magunkat az örömtől, mert ütközik a 
fájdalmunkkal; neheztelünk arra, aki 
boldog a környezetünkben/vagy éppen 
bűntudatot érzünk amiatt, hogy a fáj-
dalmunk beárnyékolja a boldogságát. 
Elidegenedünk, szorongunk és erőtle-
nek leszünk. Az étkezési- és alvászavar, 
az érzelmi hullámvasút, a koncentráci-
ózavar mind általános gyászreakciók. A 
szakirodalom a gyász 4-5 fázisát írja le. 

Az első, amellyel a veszteség mentén ta-
lálkozunk: az elutasítás, tagadás. Ilyen-
kor a veszteséget megélt személy elér-
zéstelenedik, sok esetben közönyt, 
bénultságot, dermedtséget tapasztal. 
Majd beúsznak az érzések: a bánat, a 
düh/indulat, akár harag is; felszínre tör a 
szomorúság és a szorongás. Ebben a fá-
zisban éli meg a gyászoló az emlékezést. 
Megeshet, hogy a fájdalom enyhítésére 
bűnbakot keres a gyászoló (sok esetben 
akár saját személyében). Majd alkudozni 
kezd, ezzel legalizálja magában a vesz-
teség fájdalmát; végül az elfogadással 
egy új, a veszteséget követő belső világ 
kialakítására törekszik a gyászoló. Fon-
tos említeni azonban, hogy ezek nem kő-
be vésett időben és sorrendben követik 
egymást – sokszor össze-vissza hullám-
zik az érzés, akár napokon belül többször 
is megélhetünk egy-egy fázist. Minden 
veszteség más, ezért a gyász folyamata 
is eltér. Ezért sem szerencsés, ha gyász-
ban úgy vigasztaljuk egymást: „tudom, 
mit érzel!” Ugyan, honnan is tudhat-
nánk? – emeli ki Szalai-Nagy Ildikó, 
majd hozzáteszi, hogy sajnos a mai ro-
hanó világban a gyász egy elhanyagolt és 
félreértett folyamat. Félünk a gyásztól, 
mert nehéz. Távolságot tartunk a gyá-
szolótól, mert nem tudunk mit kezdeni a 
fájdalmával. Pedig fontos, hogy legyünk 
a támasza: legyünk tapintatosak, de ne 
hagyjuk magára! Legyünk iránta megér-
tőek, hallgassuk őt vélemény nélküli ér-
tő figyelemmel! Legyünk vele empatiku-
sak, ítélkezés- és kritizálásmentesen el-
fogadóak! 

Arról azonban fontos szólni, hogy 
amennyiben elhúzódó gyászról beszé-
lünk (a gyászévet meghaladóan is 
intenzíven működő gyász-fázisok ese-
tén), mindenképpen fontos a szakértő 
segítség, mivel a feldolgozatlan gyász 
depressziót okozhat, a lelki folyama-
tok szomatizálódhatnak, fizikai tüne-
tek és betegségek jelenhetnek meg.

-Hála Istennek egyre több lehetőség 
adódik a gyász feldolgozásának támo-
gatására. Én az egyediségben hiszek, és 
azt képviselem. Fontos, hogy elinduljunk 
és megtaláljuk azt az utat, ami szá-
munkra elfogadható és támogató lehet. 
Akut gyász esetén krízisambulanciák, 
központok – akár telefonos/online, akár 
személyes tanácsadás keretein belül se-
gítségünkre lehetnek. Érdemes azonban 
ezen túlmenő segítséget is keresni, ami 
tartós támogatás lehet a gyászban. Akár 

A lelki béke megtalálása, megélése mindannyiunk számára fontos igény. Vannak azonban rajtunk kívül 
álló élethelyzetek, mint például a gyász, amikor a nyugalom felborul, és szakember segítségére lehet szükség 
az egyensúly megtalálásához. A jól működő kapcsolatok a kiegyensúlyozott és harmonikus életünk alapjai – 
ez a mottója Szalai-Nagy Ildikó pszichológusnak, aki most bemutatkozik Önöknek.
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terek is ajánlanak és képviselnek. A prog-
ram nem terápiás folyamat, hanem egy 
életre szóló eszköz lehet a gyászoló ke-
zében, amely által önmagának segíthet – 
akár a mindennapokban megélt veszte-
ségek, akár haláleseti – gyászból való 
gyógyulás eszközeként – zárja gondo-
latait a pszichológus.

mentálhigiénés tanácsadás keretein be-
lül is kérhetünk segítséget, vagy pszicho-
lógus (különös tekintettel a gyászfeldol-
gozásban járatos szakember) felkere-
sése ajánlott. Elindulhatunk különböző 
gyászkísérő csoportokban (pl. a Napfo-
gyatkozás Egyesület által országosan 
elérhető); vagy akár az általam is képvi-
selt Gyászfeldolgozás Módszer® prog-

ramját ajánlom őszinte szívvel. Személy 
szerint több éve dolgozom a módszer-
rel, ami által számtalan gyászolót kísér-
tem már a feldolgozás útján egyéni és 
csoportos formában, jelenléti és a covid 
óta online találkozások során ugyanúgy. 
Számomra hiteles és hatékony módszer, 
amelyet (egészségügyi) szakpszicholó-
gusok és pszichoterapeuták, pszichiá-

Aki Otthonról jön Haza
Beszélgetés a Hollandiában élő Heijnen-Nagy Eszterrel

 
Ha a gyerek kirepül a családi fészek-

ből, fontos, hogy tudja, érezze, hol 
vannak a gyökerei. Ehhez pedig erős 
alapokra van szükség, melyet gyer-
mekkorban épít a család, és a környe-
zet. Hiszen mára nincsenek távolsá-
gok. Ugyanolyan könnyen hazaláto-
gathat szüleihez a gyermek akár az or-
szág keleti csücskéből, mint mondjuk a 
távoli Hollandiából. Ahogy Heijnen-
Nagy Eszter teszi.

- 1977-ben születtem és Ácson nőt-
tem fel a Kegyelet utcában Nagy István 
es Nyéki Eszter lányaként. Amellett, 
hogy gyerekként a nyári nyaralásokon a 
Balatonig jutottunk, ma kissé távolabb 
kerültem a családi háttértől. Szüleim 
mezőgazdasági jellegű tevékenysége 
már gyerekkorban nyomokat hagyott a 
személyi fejlődésemen. Iskolában min-
dig szorgalommal tanultam es arra tö-
rekedtem, hogy jó tanulmányi ered-
ménnyel tudjam a jövőmet megala-
pozni. Református vallási háttérrel ne-
velkedtem, szülők – nagyszülők, a család 
ma is aktív tagja az Ácsi Református 
Egyházi gyülekezetnek. A suli mellet 
örömmel emlékszek vissza a kézilabdás 
időszakra, amikor edzésekre jártunk es 
meccsekre, együtt az akkori csapattár-
sakkal, barátokkal és összetartó kapcso-
latokat építettünk a pályán és a magán-
életünkben is.

Ácson nevelkedett és Hollandiában 
él. Mikor ment ki és mi volt az utazás 
célja? Eleve az volt a terv, hogy ott fog 
letelepedni, vagy az élet alakította így?

- Az egyetem elvégzése után kerül-
tem Hollandiába, ahol pályázat alapján 
aktív résztvevője lehettem egy EU 
founds Management course-nak, egy 
nemzetközi exchange továbbtanulási 
lehetőség alapján. A 1,5 éves tanulmányi 
idő során sikerült megismerkedni az EU-
ban élő más kultúrákkal. Együtt tanul-
tunk holland, portugál, francia, spanyol, 
lengyel diákokkal és 3 hónapos céges 
szakmai tapasztaltszerzés is volt a prog-
ramban. Ebben az időben kaptam egy ál-
lásajánlatot egy ír cég, a Kerry Ingredi-
ents holland leányvállalatánál. Nem volt 
egyszerű döntés, hogy maradjak-e, de 
szerencsére szülői támogatást kaptam 
arra, hogy ezt a lehetőséget kihasználva 
külföldi munkalehetőséggel kezdjem a 

karrieremet. Tehát ez a holland letele-
pedés nem volt célom, de így hozta az 
élet, hogy az akkori cégvezetés munkát 
ajánlott – meséli Eszter a kezdetekről.

 
- Jelenleg kereskedelmi vezetőként 

dolgozom egy holland, szövetkezeti ala-
pokon működő cég egyik vállalatának a 
Sensusnál, mely a Royal Cosun coopera-
tivehez tartozik. Több, mint 8000 cukor-
répa termesztő a cég tulajdonosa és az 
egyetlen holland cukorrépa feldolgozó 
cég alapjait őrizzük. Mivel régen Ácson is 
volt egy cukorgyár, én sorsszerűnek tar-
tom, hogy Hollandiában már több mint 
17 éve ennek az anyacégnek dolgozom. 
Kampány során mindig pozitív emlékek-
kel gondolok vissza gyerekkoromra, 
amikor a répafeldolgozás illata terjen-
getett a faluban – idézi fel gyermek-
kora emlékeit Eszter.

A Sensusnál egy egyedülálló élelmi 
rostot gyártunk/vonunk ki természetes 
úton a cikória gyökeréből. Ez egy csoda 
alapanyag, ami rendkívüli módon hozzá-
járul az egészséges táplálkozáshoz pre-
bioticumként, és cukrot, zsírt is lehet 
vele csökkenteni, így táplálkozási elő-
nyöket ad minden életcsoportnak. Világ-
szerte szállítunk és én személyesen Eu-
rópa, Közel-Kelet, Afrika, Dél-Amerika 
területeit viszem kereskedelmi csapa-
tommal. Ez sok utazással jár, amit na-
gyon élvezek mivel nyitott szemmel 
járom /járhatom a világot.

Hogy érzi magát Hollandiában, si-
került beilleszkedni? Könnyen befogad-
ta a kinti holland közösség?

- 2002-ben, kezdetben nem volt egy-
szerű, de szerencsére baráti kapcsolatok 
segítségével könnyű volt a beilleszkedés 

és Hollandiát megszeretni. Először az 
emberek ridegnek tűntek, de aztán 
egyértelmű volt, hogy igazából ez csak 
látszat. Szívesen látnak mindenkit, aki 
nem önző-kapzsi, hasznos gondolatok-
kal közeledik/rendelkezik. Tisztelettel 
vannak minden nemzet felé, aki béké-
ben él az ország határain belül (called 
melting pot). A hollandok nagyon jól be-
szélnek angolul és ez nagy segítség, 
hogy ezzel mindenkinek lehetőséget 
adnak beilleszkedni. Igazából családala-
pítás után tanultam meg a holland nyel-
vet és ennek kapcsán sikerült tökélete-
sen beilleszkedni.

Mennyi időközönként tud, tudnak 
családjával hazajönni?

- Általanosságban minden második 
hónapban jövünk, vagy jöttek a szülők 
hozzánk, amíg ez lehetséges volt. A gye-
rekek kezdettől fogva jöttek, hosszabb 
időt töltöttek a nagyszülőknél és igazi 
családi szeretetben nőttek fel. Először 
féltem, hogy nagyon nehéz lesz nekik 
magyarul megtanulni, de szerencsére 
büszke lehetek rá, hogy lehet, hogy 
konyhanyelven, de megtanulták anya-
nyelvem.

Mit jelent Önnek a Haza? Ács? Mit 
adott Önnek a város és szokott e 
honvágya lenni?

- A gyökerek mindenkit formálnak, 
így engem is, és fontosnak tartom a kap-
csolatokat, és amikor lehet, hazalátogas-
sunk. De az igazi otthon Hollandiában 
van, ahol férjemmel 4 gyerekes csalá-
dot/háztartást viszünk. Lehet, hogy fur-
csán hangzik, de a honvágyat nem iga-
zán ismerem, mivel ha tehetjük, akkor 
jövünk látogatóba – zárja gondolatait 
Heijnen-Nagy Eszter.
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 Rendőrségi Hírek
Biztonságban nyáron is!

bevásárlóközpontokban a feltűnő visel-
kedésükkel, értékes tárgyakkal, éksze-
rekkel! Sportolás közben, a strandon ne 
hagyják őrizetlenül értékeiket! Ha lehe-
tőség van rá, akkor használjanak cso-
mag-, illetve értékmegőrzőt és annak 
kulcsát lehetőleg mindig tartsák ma-
gunknál!

Az autóval érkezők mindig ellenőriz-
zék, hogy a gépkocsit bezárták és sem-
milyen nagyobb értéket nem hagytak 
látható helyen! A csomagokat, pénz-
tárcát mindig zárható táskába tegyék, ha 
megoldható, felváltva vigyázzanak rá!

Szünidős programokra csak a szüksé-
ges mennyiségű készpénzt vigyék ma-
gukkal! A bankkártyát és a PIN kódot ne 
tartsák egy helyen! Amennyiben bank-
kártyájukat elveszítették, vagy gyanú 
van arra, hogy annak adatai nyilvános-
ságra kerültek, azonnal tiltassák le!

A nyári szezonban sok a fesztivál, 
szabadtéri rendezvény, ami nagyobb 
tömeget vonz. Kérjük, hogy az áldo-
zattá válás megelőzése érdekében 
fogadják meg alábbi tanácsainkat!

· Szórakozóhelyeken, fesztiválokon 
lehetőleg palackozott, előttünk felbon-
tott italokat fogyasszanak! Ne tegyék le 
poharukat, ne hagyják őrizetlenül, amíg 
meg nem itták annak tartalmát!

· Javasoljuk, hogy táskájukat lehető-
ség szerint tartsák maguk előtt, értékei-
ket ne tartsák a farzsebében, ne adjanak 
lehetőséget a zsebtolvajoknak!  

· Ne fogadjanak el bontott italt ide-
genektől!

· Autójukban, az utastérben ne hagy-
janak értéket, még üres táskát sem. A 
csomagtartó sem nyújt 100% bizton-
ságot.

· Még rövid időre se hagyjanak gyer-
meket vagy háziállatot a parkoló jármű-
ben, mert a gépjármű belsejében na-
gyon rövid idő alatt kialakuló magas 
hőmérséklet akár halálhoz vezethet!

· A parton vagy a medence szélén 
törölköző alá rejtett pénz, telefon, 
slusszkulcs nincs biztonságban. Előfor-
dulhat, hogy ez az első hely, ahol a tolvaj 
értékek után kutat. Értékeinek védelme 
érdekében vegye igénybe a strand ér-
tékmegőrzőjét!

· Fesztiválra, kulturális rendezvényre 
jegyet online csak megbízható forrásból 
vásároljanak!

Jó pihenést, valamint bűn- és bale-
setmentes nyarat kíván a Komáromi 
Rendőrkapitányság és az Ács-Bábolna 
Rendőrőrs!

Pogrányi Zsolt r. százados az Ács-
Bábolna Rendőrőrs Őrsparancsnoka hív-
ja fel a figyelmet és tájékoztatja a lakos-
ságot a nyári időszak veszélyeire.

Közlekedés hőségben:
Figyeljenek magukra és egymásra is! 

A tartósan magas hőmérséklet megvi-
seli a szervezetünket és közlekedés-
biztonsági szempontból is kockázatokat 
rejt.

A forróságban csökken a járműveze-
tők koncentrációs képessége, tompul a 
figyelem, megnő a reakcióidő. A gyalo-
gosok is figyelmetlenebbek az úttestre, 
amikor lelépnek az úttestre, vagy rosszul 
mérik fel a veszélyeket. Kánikulában je-
lentősen emelkedik a rosszullétek szá-
ma is. Mindezek mellé párosul, hogy a 
nyári hónapokban megnövekszik a köz-
lekedésben résztvevők száma is, ami ko-
moly veszélyforrást jelent, ezen kizáró-
lag az odafigyelés, az óvatosság és a köz-
lekedési szabályok betartása segíthet.

A kockázatok ismeretével és 
néhány jó tanács betartásával a 
közúti balesetek megelőzhetők

· Minden esetben tartsák be a közle-
kedési szabályokat!

· Aki nehezen viseli a meleget, ebben 
az időszakban lehetőleg ne üljön volán 
mögé!

· Ha feltétlenül szükséges elindulni, 
akkor vezessenek mindig kipihenten és 
gyakrabban álljanak meg felfrissülni! 

· Fogyasszanak kellő mennyiségű fo-
lyadékot és mindig legyen a gépkocsi-
ban hűtött ásványvíz vagy alkoholmen-
tes üdítőital!

· Tizenegy és tizenöt óra között lehe-
tőség szerint húzódjanak árnyékba.

· Soha ne hagyjanak gyermeket, álla-
tot tűző napon parkoló autóban! Ha va-
laki napon álló autóban hagyott gyerme-
ket vagy háziállatot lát, akkor azonnal 
hívja a 112-es segélyhívószámot!

Bűnmegelőzési tanácsok a nyárra:
Biztonságban a szünidő alatt is
A tanév befejezésével a gyerekek 

nyakába rengeteg szabadidő szakad, 
amit fontos, hogy hasznosan és bizton-
ságban töltsenek el. Gondolják végig a 
lehetőségeket, és tervezzék meg gon-
dosan a nyári programjaikat, hogy a 
szabadságuk valóban a pihenésnek, a re-
generálódásnak, és ne a kárrendezés-
nek, vagy az orvosi rendelők, kórházak 
látogatásának az ideje legyen. A nyári 
hónapokban fokozottan megnő az áldo-
zattá válás lehetősége. Ügyeljenek kör-
nyezetükre, biztonságukra, a testi épsé-
gükre, hogy ne váljanak a nyári hónapok 
áldozatává!

Mire figyeljenek oda kiemelten a 
nyári hónapokban? 

Mindenekelőtt gyermekeikre. A tan-
év befejeztével az iskolai fegyelem, illet-
ve a folyamatos felkészülés, valamint a 
rendszeres beszámoltatás miatt kiala-
kult feszültség alól hirtelen felszabadult 
fiatalok gyorsan kiengednek, legtöbb-
ször könnyelműen élik meg a nyári szün-
idő adta szabadságot. A fiatalok sok 
esetben feltűnő, jól látható helyen hord-
ják az értékeiket, ékszereiket. Megmu-
tatják egymásnak frissen beszerzett e-
lektronikai eszközeiket. Teszik ezt tö-
megközlekedési eszközökön, zsúfolt 
plázákban, közösségi helyeken, nem 
gondolnak arra, hogy magatartásukkal 
milyen komoly veszélynek vannak ki-
téve. Gyakran megtörténik a szabadidős 
programok szervezése, valamint a szál-
lásfoglalás során, hogy nem kellő körül-
tekintéssel használják bankkártyájukat. 
Internetes foglalás, vagy vásárlás alkal-
mával könnyedén megadják kártyaszá-
mukat, kódjukat, nevüket, elérhetősé-
güket, vagyoni állapotukra utalnak inter-
netes fórumokon, vagy elektronikus le-
velezés alkalmával. Ezáltal fokozottan 
megnő az áldozattá válás esélye.

Jó tanácsaink: 
Ne hívják fel magukra a figyelmet, 

strandokon, közösségi helyeken, zsúfolt 
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      Határtalanul beszámoló 2023. május
Magyar történelmi és kulturális kincsek nyomában,

Szlovéniában és Horvátországban

2023. május 17. és 20. között felke-
restük történelmi emlékhelyeinket az 
Őrségben, a hetési tájegységen és a Mu-
ravidéken. Kulturális, történelmi és épí-
tett értékeink nyomába eredtünk isko-
lánk 7. évfolyamos diákjaival Szlovéniá-
ban és Horvátországban. Muraköztől a 
Muravidéken át követtük a magyarság 
történelmi és kulturális lábnyomait, 
megismerkedünk a határon túli magya-
rokkal, azok sorsával.

Első nap Lendvára, a szlovéniai ma-
gyarság szellemi központjába utaztunk. 
Elsőként a Szentháromság-kápolnához, 
ahonnan csodálatos kilátás nyílt a Mura-
völgyre. Megnéztük a török kiűzésének 
kápolnáját, Hadik Mihály kapitány üveg-
koporsójával; a Bánffy-Esterházy vár-
kastélyt, benne Zala György emlékszo-
bájával és a néprajzi gyűjteménnyel. 
Lendva híres szülötte Zala György, aki a 
Hősök tere és az aradi Szabadság-szobor 
alkotója volt. A belváros további érde-
kessége volt a barokk Szent Katalin plé-
bániatemplom a Szent István szoborral 
és a Makovetz Imre által épített kultúr-
palota. Lendvavásárhelyen, más néven 
Dobronak településén ellátogattunk 
Európa egyik legnagyobb trópusi kertjé-
be, az Orchidea Farmra, ahol többek kö-
zött banánfával, kakaó- és kávécserjével, 
és sok  trópusi növénnyel ismerkedhet-
tünk meg. A település határában talál-
ható Bakónaki-tótól elsétáltunk a közeli 
erdőben megbúvó, gyógyító erővel bíró 
Szent Vid forráshoz, és a felette lévő 
Szent Vid kápolnához.

Második nap a horvát fővárosba, Zág-
rábba utaztunk. A zágrábi Liszt Ferenc 
Intézetet néztük meg elsőként, majd 
meglátogattuk a Káptalandombon epí-
tett székesegyházat, benne a Szent 

István kápolnával, ahol Szent László ko-
ronázási palástját őrzik. Itt nyugszik 
Erdődy Tamás, valamint az 1919-es új-
ratemetésük óta Frangepán Ferenc és 
Zrínyi Péter is. A káptalandombi város-
részből átsétáltunk a Felsővárosba, itt 
találtuk a Jellasics-teret és a Jellasics 
lovas szobrot a főtéren, majd a dombon 
felsétálva az öreg kapun át a Szent Márk-
térre értünk. Itt található a horvát Szá-
bor, vagyis az országgyűlés, amely a 
Szent Márk templomra néz, amelyen 
Horvátország és Zágráb címerét zsolnay 
cserépből rakták ki. 

Harmadik napon a Fiuméhez tartozó 
Tersattoba látogattunk. A Tersattoi Má-
ria búcsújáró templom kápolnája ma-
gyar hadihajók emlékét őrzi. Az egész 
magyar hadiflotta látható a tersattói ká-
polna belső falán. Felsétáltunk Tersatto 
várába, amelyet a Frangepánok építet-
tek a 13. században. Ezután megismer-
kedtünk Fiume történelmi belvárosával, 
a korzón található Óratoronnyal, a kikö-
tővel és annak magyar felirataival. Meg-
látogattuk a magyar időben épült pia-
cot, a színházat, és egyéb fontos épüle-
teket: Kormányzói Palota, a Magyar 
Királyi Tengerészeti Hatóság épülete, az 
Adria-palota és az Adria Magyar Királyi 
Tengerhajózási Rt. székháza. Felkeres-
tük a magyar feliratú kikötői bójákat és a 
Baross emléktáblát. Ezután az egykori 

Andrássy úton keresztül megérkeztünk 
a valamikori Kossuth Lajos Korzóra. Majd 
Abbáziában sétáltunk, ahol minden villá-
hoz gazdag, sokszor nemesi származású 
magyar családok története fűződik. 
Felidéztük néhány család történetét. 
Sétáltunk a tengerparton a híres, sziklá-
ba vájt sétányon és felkeressük a Hotel 
Palace Bellevue-t, amely Markusovszky 
Lajos 1848-49-es tábori főorvos utolsó 
lakhelye volt. Hajókáztunk az Adrián és a 
legbátrabbak még a tengerben is meg-
mártóztak.

Negyedik napon visszaindultunk a 
magyar határ felé. Varasdra mentünk vá-
rosnézésre, amely mintegy 20 évig Hor-
vátország fővárosa volt. Városnézésünk 
során felkerestük az Erdődyek várkasté-
lyát és megcsodáltuk a barokk belvárost. 
Itt találtuk a megyeházát, a Draskovics 
Palotát, a székesegyházat és a gyönyörű 
városházát is. Végül Csáktornyára men-
tünk, a Zrínyiek sasfészkébe. Sétáltunk 
Szent Jeromos szlavóniai származású 
szentünk szobránál. A Zrínyi fához, Zrínyi 
teljes alakos szobrához mentünk, itt el-
helyeztük iskolánk koszorúját. Sétánkat 
végül a csáktornyai várnál fejeztük be. 

Szívből ajánlom a fenti programot 
minden hetedik évfolyamnak, mert gyö-
nyörű helyszíneken és érdekes progra-
mokon vehettünk részt. A helyszínen 
látott és hallott információk sok esetben 
nem csak érdekességük miatt bizonyul-
tak fontosnak, hanem azért is, mert szer-
vesen kapcsolódtak a hetedikesek által 
korábban tanult tananyaghoz. Fáradtan, 
de sok-sok élménnyel tértünk haza a 
négy napot felölelő érdekes és izgalmas 
kirándulásunkról.

„Megvalósult Magyarország 
Kormánya támogatásával”



Angliai évek, egy kis honvággyal fűszerezve…

Persze, hogy volt honvágyam, töb-
bek között ezért is költöztünk haza. 
Eredetileg is csak két évnek indult, 
soha nem terveztem külföldön leélni 
az életemet így csak vártuk a jelet s a 
megfelelő pillanatot. Mikor a lányom 
megkérdezte, hogy itthon milyen az 
élet s szerintem tettszene-e neki tud-
tam, eljött a pillanat, hogy megmutas-
sam neki milyen az élet Magyarorszá-
gon, Ácson – a megható gondolatok 
Szűcs Bernadettől származnak, aki 
Angliában eltöltött éveiről és hazaköl-
tözésük történetéről mesél Önöknek.

-Komáromban születtem 1981-ben, 
Ácson nőttem fel. A középiskolás éveim 
alatt Győr városát sikerült megismer-
nem, a főiskolás évek alatt pedig Hód-
mezővásárhelyen tanultam. Már akkor is 
mindig visszavágytam a „fatornyos kis 
falumba” Itt élt az egész családom, szü-
lők, testvérem, nagyszülők, keresztszü-
lők, unokatestvérek. Mindig is család 
centrikus életet éltem, s teszem ezt a 
mai napig. Az életemben 2006 áprilisá-
ban változások álltak be, elveszítettem a 
munkahelyemet s a párkapcsolatom is 
vakvágányra futott, így ezek következ-
ménye képen döntöttem a kiköltözés 
mellett. Mint a többség 1-2 évre tervez-
tem, végül kettő évvel ezelőtt sikerült 
csak hazaköltöznünk a kislányommal, de 
még mindig nem „végleg”.

Mivel foglalkozott kint? Hogyan 
érezte magát Angliában, és hogy 
sikerült beilleszkedni? 

- Amikor kiköltöztem a nyelvismeret 
hiányában nem sok lehetőségem volt. 
Végig jártam ugyanazt a lépcsőt, amit 
sokan végig járnak azok közül, akik kül-
földön próbálnak szerencsét. Egy isme-
rősön keresztül, aki szintén ácsi lakos, s 
akinek a mai napig hálás vagyok, indult el 
az angliai kalandom. Először Au Pair-
ként, nanny-ként dolgoztam, de voltam 
én ott minden, a gyerekek legjobb 
barátja, óvónő, az anyuka jobb keze, 
úszó edző, bejárónő, sofőr, kertész és 
még sorolhatnám. Imádtam ezt az idő-
szakot! Egy VIP család mellett ezt a 
munkát nem túl sok szabad idővel, de 
nyelvtanulási lehetőséggel kell elkép-
zelni. A családdal módomban állt utazni 
és a nyarakat rendszerint Franciaország-
ban, Nizzában töltöttük. De rendszere-
sen utaztunk Dániába, Monacoba és 
Lengyelországba is. A nagyszülők és az 
üzlet miatt utaztunk ennyit. Ez volt az ok 
is, ami miatt végül változtatni kénysze-
rültem. Nem akartam ennyit utazni s a 
nyelvtudásom is egyre jobb lett, így Lon-
donba költöztem, s a Starbucksban dol-
goztam. Mivel imádom a kávét és szere-
tek emberekkel foglalkozni, így ezt a 
munkát is imádtam. A kávézó után egy 

hatalmas autó árverésen dolgoztam a 
British Car Auction-ön. Sofőrként sike-
rült szinte minden fajta autót kipróbál-
nom, amit szintén nagyon szerettem. 
Ebben az időszakban egyedül éltem egy 
albérletben s a cél szentesíti az eszközt 
alapon másodállásra adtam a fejemet. 
Pizzafutár voltam, mint sokan mások 
külföldön. Heti 7 napot dolgoztam hóna-
pokig, mert ott lehet, ott mindent is le-
het. Hétfőtől péntekig reggel 7-től éjfé-
lig, a hétvégék kicsit lazábbak voltak. S 
itt említeném meg, hogy ott sincs kol-
bászból a kerítés, de így lehet spórolni! – 
idézi fel Bernadett a dolgos éveket. 

-A várandóságom idején bekerültem 
a transzport irodára, adminisztrátor-
ként. 7 hónapos várandós voltam, ami-
kor hazajöttünk s a kislányom, Anna 
Kamilla Győrben született. Szüleimmel 
éltünk Anna fél éves koráig, majd vissza-
mentünk Angliába. Akinek Angliában 
gyereke van, azért dolgozik, hogy ki 
tudja fizetni a bölcsit vagy a child mind-
er-t. Én ezért nem mentem vissza az 
előző munkahelyemre, hanem vasaltam, 
kertészkedtem, hogy minél több időt 
tölthessek Annával. Közben elkezdtem 
tanulni egy Devoni masszázs iskolában. 
Ahogy a lányom nőtt, a Tescoban dol-
goztam, ott volt olyan munkarend, amit 
össze tudtam egyeztetni az óvodával. 
De végül vállalkozó lettem s egészen a 
hazaköltözésünkig masszőrként dolgoz-
tam. Eközben már az öcsém és a párja is 
kint éltek velünk, ők is és a szüleim is 
sokat segítettek és utaztak Anna miatt. 
Magyarországról rendszerint barátokat, 
rokonokat sikerült vendégül látnunk. 
Nagyon jó érzés volt, hogy meglátogat-
tak bennünket, bár nekünk akár évi 
négyszer is volt lehetőségünk hazajönni. 
A nyaralásokat a kinti iskolarend nehezí-
tette, 4 évesen kezdik a gyerekek a sulit, 

évközben ugyan több a szünet mint ná-
lunk, de emiatt július végéig tart az iskola 
ami az ottani gyerekeknek nem jelent 
különösebb problémát mert egytől-
egyig imádnak iskolába járni…hogy mi-
ért? Ez egy hosszú történet, úgyhogy 
erről majd talán máskor!

Befogadta a kinti angol közösség? 
Milyen szép emlékek kötik Angliához, 
s mit jelent Önnek a Haza, Ács?

- Ha valaki beszéli a nyelvet és dolgo-
zik, azt teljesen befogadják. Vagy nem… 
Két végletet van tapasztalataim alapján. 
Vannak angolok, akiknek az egész élete 
egy színjáték és soha nem fogják elfo-
gadni, aki nem „British”. Nem tesznek 
különbséget migráns vagy külföldi mun-
kavállaló, külföldi, de már angol állam-
polgár között. S vannak, akik első pil-
lanatban befogadnak és családtagként 
tekintenek rád. Az én utamat hála az 
égnek, többnyire ilyenek keresztezték. 
Életre szóló barátságok kötődtek, azóta 
is tartjuk a kapcsolatot, vendégül látnak, 
ha megyek. Imádják a magyar borokat, 
jönnek a Balatonra, magyar vizsla rohan-
gál a kertjükben, stb.

- A haza számomra azt a helyet jelenti 
ahol felnőttem, ahol a családom, bará-
taim, ismerőseim élnek. Ahol él a magyar 
kultúra. Ahol vannak még népszokások s 
azok a mi népünk szokásai, nemzeti 
ételeink, amit csak itt tudnak elkészíteni, 
s nem múlja felül egyetlen ország man-
nája sem. Ahol magyarul beszélünk, s 
minden nehézség nélkül tudunk kom-
munikálni egymással. A haza a bizton-
ságos otthon számomra, mely bármerre 
is vitt az utam, mindig hazavárt. A haza 
és Ács számomra az a hely ahova az 
emlékeim kötnek, és ahol el tudom kép-
zelni a jövőmet. Szeretem Ácsot, s ha 
már haza költöztünk, sehol máshol nem 
tudom elképzelni a jövőmet csak itt – 
mondja Bernadett, de hozzá teszi, nem 
tudja, hogy végleges-e a hazaköltö-
zésük.

- Havi szinten járok Angliába s nyáron 
Annával is megyünk, mert teljesen nem 
tudunk, nem lehet elszakadni az eddigi 
életünktől. Túl sok időt éltünk külföldön, 
s talán bennünk egy kicsit mélyebb nyo-
mot hagyott, ezért nehezebb megszok-
ni itthon újra. De a kislányomnak sikerült 
beilleszkedni az iskolába, s én is elhelyez-
kedtem. Ácson vásároltunk egy családi 
házat, s több tervünk is van a jövőre néz-
ve. Én tervezem a kinti masszázsvállal-
kozásomat beindítani idehaza, a párom 
is szeretné fejleszteni a méhészetét, hisz 
kint nem nagyon volt rá lehetősége. 
Bízom benne, hogy nem kerülünk olyan 
helyzetbe, hogy ismét külföldre kelljen 
költöznünk, de ugyanakkor azt is tudom, 
hogy oda bármikor visszamehetünk, s 
van, ami visszavár, vannak, akik visszavár-
nak bennünket!
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Kiemelkedő sporteredmények a Gárdonyiban
A Gárdonyi Géza Általános Iskola ta-

nulói az idei tanévben is jeleskedtek 
sportteljesítményükkel. Kiemelkedő tel-
jesítményükkel öregbítették iskolánk 
nevét nem csak megyei, hanem orszá-
gos szinten is. Az egész éves kitartó 
munkájuknak köszönhetően érmeket, 
kupákat és az egyetemi továbbtanu-
láshoz pontokat is gyűjtöttek. Sport-
teljesítményük mellett tanulásban is je-
leskednek sportolóink, ezzel bizonyítva, 
hogy lehet versenyszerű sportolás mel-
lett jól tanulni. Tanulóink az iskolai diák-
olimpia versenyén kívül egyesületi tagok 
is. Heti rendszerességgel hétvégén is 
versenyeznek ezzel „feláldozva” szabad-
időjüket a sporttért.

A 2022/23. tanévben a következő 
sportversenyeken és rendezvényeken 
vettünk részt:

Diákolimpia: körzeti, megyei, orszá-
gos feljutásos versenyrendszer

• Futsal - IV.kcs. körzeti I.hely, megyei 
V.hely 

• Labdarúgás: - I.kcs fiú körzeti IV.hely
II.kcs fiú körzeti IV.hely
III.kcs fiú körzeti I.hely, megyei III.hely
IV.kcs fiú körzeti I.hely, megyei III.hely
• Kézilabda: - III.kcs leány körzeti 

I.hely, megyei IV.hely
IV.kcs leány körzeti I.hely, megyei 

IV.hely
• Atlétika: - II.kcs leány körzeti III.hely
II.kcs fiú körzeti II.hely, Csánó Levente 

egyéni összetett i.hely, megyei VI.hely
III.kcs fiú körzeti II.hely, Nyéki Gergő 

egyéni összetett II.hely, megyei VI.hely
IV.kcs fiú körzeti II.hely, Kőszegi Márk 

egyéni összetett III.hely
IV.kcs leány körzeti I. hely, Nagy 

Fruzsina egyéni összetett I.hely, megyei 
I.hely, Nagy Fruzsina I.hely, országos 
10.hely. Csapattagok: Istella Boglárka, 
Nagy Fruzsina, Molnár Fanni, Takács 
Mónika és Abai Nóra. Nagy Fruzsna 
egyéni összetett 10.hely

Egyéni versenyszámok: Nyéki Gergő 
600m síkfutásban megyei I.helyezést ért 
el. Sajnálatosan az országos döntőben 
sérülés miatt nem tudott elindulni.

Molnár Fanni 1500m síkfutás megyei 
I.hely, országos 17.hely

Nagy Fruzsina távolugrás megyei 
I.hely, magasugrás megyei I.hely, orszá-
gos II.hely

Nagy Fruzsina, Takács Mónika, Abai 
Nóra, Molnár Fanni 4x600m megyei 
I.hely, országos 9. hely

Nagy Fruzsina egyesületi szinten el-
ért eredményei:

Fedett pályás ötpróba országos 8. 
hely, Ötösugrás országos 3.hely. 

4x200m váltó országos 5.hely. 
4x100m , váltó országos7.hely.

• Mezei Futás: - IV.kcs leány csapat 
megyei II.hely. Egyéni eredmények: 
Molnár Fanni I.hely 

Nagy Fruzsina 8.hely, Balogh Alexan-
der 10.hely, Horváth Gábor 10.hely 

IV.kcs. leány csapat országos 26.hely. 
Csapattagok: Abai Nóra, Nagy Fruzsina, 
Istella Boglárka és Molnár Fanni.

• Sportlövészet: - Poncsák Zétény 
megyei II.hely, országos VI.hely

• Motocross: - Horváth Zsombor 
2022-es évi versenysorozat 

Endurocross Országos Bajnokság 3. 
hely,

Superenduro Országos Bajnokság 1. 
hely, Motocross Országos Bajnokság 5. 
hely

• Horgászat: - Krocsány Gábor az idei 
tanévben számos versenyen vett részt.

október 01: I.Jerabek úszós horgász 
verseny a Dunán 1hely a felnőttek kö- 
zött. 

október 07: Szőnyi rakósbotos ver- 
seny 5.hely szintén felnőttek között. 
Novemberben megkapta a jó sportoló 
és jó tanuló díjat az ácsi sportbálon. A 
Torma lake kétfordulós versenyén 3. 
hely.  Az U15 bajnokságában 1.hely. 

• Ritmikus sportgimnasztika:
0.kcs. leány országos I.hely.
Csapattagok: Éri Dorka, Rózsási Luca, 

Szigeti Luca és Bolla Boglárka.
II.kcs. leány országos IV.hely.
Csapattagok: Ponty Alexa, Mismás-

Gulyás Róza, Rácz Luca és Horváth Panni.
• Iskolai Bozsik-program
Labdarúgás: I.kcs fiú, II.kcs fiú, III.kcs 

fiú és leány, valamint IV.kcs fiú és leány
• Meghívásos versenyek:
Honvédelmi Verseny Komárom I.hely
Mocsai Arany János Iskola ping-pong 

verseny: I.hely Ásó Martin, II.hely Kele-
men Dániel, különdíjas: Sándor Kitti

Szőnyi Bozsik leány kézilabda torna I. 
hely. Torna gólkirálynője Istella Boglárka

• Az Intézmény által szervezett sport-
rendezvények: Magyar Diáksport Napja, 
Gyermeknapi sportversenyek.

A körzet sportiskolájává váltunk, hi-
szen állandó résztvevői vagyunk a sport-
rendezvényeknek és mind az iskolai 
mind az egyesületi szinteken kiemelke-
dő teljesítményt érnek el tanulóink.

Gratulálunk tanulóinknak és a 
felkészítő pedagógusoknak!
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